
Megújul a szelektív 
hulladékgyűjtés
A járványhelyzet miatt valóságos sárgazsákválság 
ütötte fel a fejét az elmúlt időszakban Kecskeméten. 
A városvezetés hathatós megoldást tervez, a környe-
zettudatos hulladékgyűjtés változtatásairól kérdeztük 
Szeberényi Gyula Tamás alpolgármestert.

Az alkalmaz-
kodás éve 
A Kecskeméti Sportiskola 
elmúlt szezonjának nehézsége-
iről és eredményeiről beszélt 
Fritz Ágnes, a KESI sportszak-
mai igazgatója.

Erős évet zárt 
a Poli-Farbe 
A bócsai Poli-Farbe Vegyipari 
Kft. maximalizálni tudta gyár-
tói kapacitását és árbevételét 
is sikerült növelnie, mondja 
Szabó Antal ügyvezető.

11. oldal 19. oldal 4. oldalINTERJÚ SPORT GAZDASÁG

Szabadon, maszk nélkül 
mehetünk a nyárba!

KÖZÉLET

Kitüntetések 
közgyűlése 

Július 8-án az első rendes ülését tar-
totta a kecskeméti képviselő-testület, 
előtte, június 24-én pedig az elisme-
résről, az emberi értékek megbecsülé-
séről szólt az ünnepi közgyűlés. Ezen 
az eseményen köszöntötték az elmúlt 
időszak állami kitüntetettjeit, átadták 
az önkormányzat rangos elismeréseit, 
és külön köszöntötték az egészség-
ügyi dolgozókat.

A kórházak és szociális intézmények 
kivételével múlt szombaton megszűnt 
a kötelező maszkviselés, így nem kell 
maszk az üzletekben és a tömegközle-
kedési eszközökön sem.

Védettségi igazolvány nélkül is sza-
bad már a belépés a vendéglátó- és 
szálláshelyekre, rendezvényekre.

Magánrendezvények esetén az ed-
digi 50 fős létszámkorlátozás 100 főre,  
lakodalom esetén a 200 fős létszámkor-
látozás 400 főre emelkedik. A sport-, a 
zenés-táncos események, illetve a zárt 
térben tartott, vagy 500 főt meghaladó, 
szabadtéren tartott rendezvények te-
kintetében nem történt enyhítés. 

Tűzugrás a Múzéjen

60-65 ezer embert várnak az augusztus 28–29-ei Nemzetközi Repülőnap és Haditechnikai Bemutatóra Kecskeméten.  
A repülőműszakiak napjára időzítették az esemény sajtótájékoztatóját, előtte egy kis ízelítőt kaptak a sajtó munkatársai 
abból, mire képesek a kecskeméti Gripen-pilóták. A sajtótájékoztató után dr. Benkő Tibor (jobb szélen) honvédelmi miniszterrel 
egyeztet (balról) dr. Salacz László országgyűlési képviselő, valamint Szeberényi Gyula Tamás és Gaál József alpolgármester 

FEJLESZTÉS

Látványosam épül 
a parkolóház

Látványos szakaszába lépett a par-
kolóház kivitelezése a Bács-Kiskun 
Megyei Oktatókórház mellett. Az ala-
pozási munkálatok folytatásaként ha-
talmas pillérek sűrűjében halad szor-
gosan előre az építkezés újabb üteme.

Közeleg a repülőnap!

Forró, homoki 
futóverseny

x. oldal

Bár majdnem elmaradt, mégis elemi erővel 
szabadult rá a Múzéj a városra, s ismét óriási sikert 
aratott. Képösszeállítással idéztük fel néhány 
jellegzetes pillanatát

10. oldal
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OLVASSA AZ INTERNETEN MINDEN NAP!

Rockopera a 
lovagkirályról 
Szent László, a lovagkirály 
címmel népi rockoperát mutat 
be július 9-én Izsákon a Pintér 
Tibor által alapított és vezetett 
Nemzeti Lovas Színház.

Régi-új edző 
a KTE-nél 
Júniustól Szabó István vette 
át a KTE HUFBAU NB II.-es 
csapatának irányítását. Az új 
trénert nem kell bemutatni, 
ezer szállal kötődik a klubhoz.

8. oldal 15. oldalPREMIER FUTBAL

Nem marad el a 
Múzeumok Éjszakája!

PEDAGÓGUSNAP

Köszönet az 
óvodák dolgozóinak 

Rendhagyó pedagógusnapi ünnepsé-
gen mondott köszönetet kedden Sze-
mereyné Pataki Klaudia a kecskeméti 
óvodapedagógusoknak és dajkáknak 
az elmúlt 14 hónapban végzett elhi-
vatott munkájukért. Nekik köszön-
hetően alig volt megbetegedés a 
kisgyerekek között, és folyamatosan 
nyitva lehetett 9-10 óvoda a városban 
– hangsúlyozta a polgármester.

Június 26-án rendezik meg Múzeumok 
Éjszakáját, ez lesz az első olyan orszá-
gos kulturális rendezvény, ahol újra sze-
mélyes jelenléttel várják a látogatókat. 
Természetesen Kecskemét is csatlako-
zott a szervező városokhoz.

A népszerű program országszerte 
koncertekkel, tárlatvezetésekkel, inter-

aktív eseményekkel, családi programok-
kal várja a látogatókat. A kínálatról és az 
aktuális részvételi feltételekről a Muzej.
hu weboldalon június 10-étől olvasha-
tók információk. A honlapon helyszín, 
időpont és programtípus szerint keres-
hetők az események, valamint mobilal-
kalmazás segíti a tájékozódást.

Kulacsokat ajándékozott a város

Elsősorban a gyerekekről szólt az újranyitás eddigi talán legmozgalmasabb hétvégéje. A Muzsikál az erdő programsorozat a 
gyereknapra való tekintettel több játékos foglalkozást kínált a legkisebbeknek, de a Hírös Agóra és a Ciróka Bábszínház is 
különleges meglepetésekkel várta őket

KÖLTSÉGVETÉS

Gyarapodott
a város vagyona 

Munkaértekezleten tárgyalták meg 
nemrég az önkormányzati képviselők 
Kecskemét 2020-as pénzügyi beszá-
molóját. A zárszámadásból kiderül az 
is, hogy a járványhelyzet ellenére a 
város a tervezett bevételeit egy száza-
lékkal túlteljesítette.

A gyerekek hétvégéje

Huszonharmadik 
alkalommal rendez-
te meg „MOZDULJ!” 
című sportvetélke-
dőjét május 28-án 
a Nyugdíjasok 
Klubjainak Megyei 
Jogú Városi Szövet-
sége. A rendezvényt 
az arborétumban, a 
kápolna előtti téren 
tartották. Játékos, 
ügyességi és erőn-
léti feladatok várták 
az idei 27 csapatot

Időskorban is jól 
esik a mozgás

4. oldal

7. oldal

3. oldal

6. oldal

Kulacsokat ajándékozott a városKulacsokat ajándékozott a városKulacsokat ajándékozott a város
Gyermeknap alkalmából 1500 színes, vidám kulacsot adományozott a város a Kecskemét szociális 

védőhálóját képező Család- és Gyermekjóléti Központnak. A Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 
által átadott kulacsokat a segítőközpont által szervezett tematikus táborokban osztják ki, minden 

szín egy táborhoz kapcsolódóan a gyerekek összetartozását szimbolizálja majd (Részletek: Hírös.hu)
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OLVASSA AZ INTERNETEN MINDEN NAP! KÖVETKEZŐ MEGJELENÉS: JÚNIUS 17.

LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!

Isten is gyógyít 
a kórházakban  
Hodánics Tamás református lelkipásztor a járvány 
alatt is szakmai tudását bevetve fogja a betegek kezét, 
segíti „a test börtönében” vergődő lélek istenkeresé-
sét, s emellett az egészségügyben dolgozókat is támo-
gatja a hit, az ima erejével. 

10. oldalINTERJÚ

Fotó: Banczik Róbert

Fotó: Banczik Róbert

KÖVETKEZŐ MEGJELENÉS: AUGUSZTUS 5.

LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!

Július első szombatján rendezte meg a bugaci homoktengerben 
a félmaratoni versenyét a IUSTITIA Egyesület. A homokfutás 8,5 
km-es távjának dobogósai a nőknél: 1. Haris Regina Zsófia, 2. 
Homoróczki Éva, 3. Takács Molnár Anett. A férfiak mezőnyében: 1. 
Kaldenecker Szilárd, 2. Baukó Ferenc, 3. Erős Máté.

7. oldal

2. oldal

Fotó: Banczik Róbert

Fotó: Banczik Róbert
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Születésnap

Ünnepséggel köszöntötte a kecskeméti Ba-
kos Lászlót 90 éves születésnapja alkalmából 
a Magyar Vakok és Gyengénlátók Bács-Kiskun 
Megyei Egyesülete. A rendezvényen ebéddel 
kedveskedtek az ünnepeltnek és vendégeinek, 
a Kecskeméti Református Egyházközség Kon-
viktusának ebédlőjében. Laci bácsit, aki 40 év-
vel ezelőtt veszítette el látását, de életkedvét 
sohasem, Lévai Jánosné is felköszöntötte.

Szobakoncert

A Leskowsky Hangszergyűjtemény szobakon-
certjein az érdeklődők otthonos környezetben 
ismerkedhetnek meg különleges hangszerek-
kel, rendhagyó előadókkal. A sorozat külön-
leges világzenei programokat kínál. Ilyen cse-
mege lesz a The Healer, azaz Csongrádi Béla 
koncertje július 8-án, mely a Duna–Tisza közé-
ről a Mississippi-delta vidékre repíti a hallgató-
kat, egyszemélyes blues steam-punk stílusban.

Korallberkenye

80 tő korallberkenyét ültetett el a KIKFOR Kft. 
munkatársaiból álló 10 fős csapat Homokbá-
nyán. Ez a növény akár 2-4 méteresre is képes 
megnőni, így a mediterrán örökzöldekkel egy 
zöld térfal jön majd létre. A cég ezzel Homok-
bánya zöld városképéhez szeretne hozzájárul-
ni, de lesz folytatás is. Több lakóépület udvarát, 
illetve kertrészét is szeretnék szebbé és zöldeb-
bé tenni a jövőben.

Termékpiac

A Tanyai Termék Piacon széles kínálat várja azo-
kat, akik egészséges, nyomon követhető terme-
lői élelmiszereket szeretnének fogyasztani.  A 
Tér a térben minden csütörtökön 14–18 óráig 
várja vásárlóit a több mint 8 éve működő piac, 
ahol a Kecskemét és térségében élő és gazdál-
kodó őstermelők, kistermelők árusítják porté-
káikat. Aki prémium minőséget keres kedvező 
áron, a főtéren megtalálja.
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60-65 ezer embert várnak az augusztus 28–29-ei Nemzetközi Repülő-
nap és Haditechnikai Bemutatóra Kecskeméten. A repülőműszakiak 
napjára időzítették az esemény sajtótájékoztatóját, előtte egy kis 
ízelítőt kaptak a sajtó munkatársai abból, mire képesek a kecske-
méti Gripen-pilóták. A bemutató után dr. Benkő Tibor honvédelmi 
miniszter, dr. Ruszin-Szendi Romulusz vezérőrnagy, a Magyar Hon-
védség parancsnoka, valamint Kilián Nándor vezérőrnagy, a Magyar 
Honvédség Parancsnokságának légierő-, haderőnemi szemlélője 
avatta be a részletekbe az újságírókat.

Pásztor Andrea

Nyolc év után újra megrendezik 
Kecskeméten a Nemzetközi Repülő-
nap és Haditechnikai Bemutatót – 
jelentette be a sajtótájékoztatón dr. 
Benkő Tibor honvédelmi miniszter. 
Az idei rendezvény annyival több 
lesz a 2013-ban tartott utolsó re-
pülőnapnál, hogy bemutathatják az 

azóta beszerzett korszerű haditech-
nikai eszközöket is.

– Elhúzódó vírushelyzettel kellett 
megküzdeni, a terv végig az volt, 
hogy megrendezzük az augusztus 
végi kétnapos bemutatót. Magyar-

Bemutatták a repülőnap programjait!
KECSKEMÉTI KRÓNIKA

MEGKEZDŐDTEK  
A KÓRHÁZI PARKOLÓHÁZ 
szerkezetépítési munkái

Látványos szakaszába lépett a parkolóház kivitelezése a Bács-Kis-
kun Megyei Oktatókórház mellett. Az alapozási munkálatok foly-
tatásaként hatalmas pillérek sűrűjében halad szorgosan előre az 
építkezés újabb üteme.

Elindult a szerkezetépítés a kecske-
méti kórház melletti parkolóháznál. 
Ezekben a hetekben történik az elő-
re legyártott tartószerkezetek állítá-
sa és a vasbetonból készült panelek 
beemelése és rögzítése.

A korábbi szűkös, repedezett 
aszfaltborítású parkoló helyét egy 
minden igényt kielégítő, korszerű, 3 
szinten kialakított parkolóház veszi 
majd át, 385 fedett és 32 külszíni par-
kolási lehetőséggel – írta a VER-BAU 
Parking Kft. sajtóközleményében.

Az épület földszintjén üzlethelyi-

ségeket alakítanak ki. A bérlőkkel 
kapcsolatban még folynak az egyez-
tetések. Várhatóan olyan szolgál-
tatók fognak itt helyet kapni, akik 
szélesebb igények kielégítésére is 
alkalmasak – írja a VER-BAU. A be-
ruházó e tekintetben mindenekelőtt 
a környék lakóinak, de a közel 2000 
kórházi alkalmazottnak, a betegek-
nek és a látogatóknak az érdekeit is 
figyelembe veszi. Ezáltal nagy való-
színűséggel lehet számítani élelmi-
szer, drogéria és egészségmegőrző 
jellegű, igényes üzletekre.

A beruházás során kiemelt figyel-
met kapott a környezetvédelem. Az 
élő növényekből kialakított zöld fa-
lak egyedi megjelenést nyújtanak az 
épületnek, amely a Széchenyiváros 
egy igazán ikonikus „zöld színfoltja” 
lesz. A beruházó egyben kötelezett-
séget vállalt arra is, hogy a kivágott 
növények helyett többszörösen fog 
újakat ültetni.

Az épület szerkezete – a tervek 
szerint – nyáron fog elkészülni, ezt 
követik majd az elektromos, gépész 
és egyéb szakipari munkálatok, mint 
például a liftek beépítése. A VER-
BAU Parking Kft. saját beruházása-
ként építi a jelentősen megnöveke-
dett szükségletek kielégítésére is 
alkalmas parkolókomplexumot.

Látvány a kórház tetejéről...

...és látvány a parkolóház tetejéről  
(Fotók: Banczik Róbert)
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Orvostörténeti

Megnyitotta kapuit a kívül-belül megújult Or-
vos- és Gyógyszerészet-történeti Gyűjtemény. A 
korábbi tárlat 36 éve nem változott, mostantól 
azonban újabb különleges látnivalók várják az 
érdeklődőket. Túlnyomó többségében gyógy-
szerésztörténeti emlékekből áll a tárlat, de van 
egy terem, ahol az orvostörténeti emlékek, a 
20. század első felének orvosi, fogorvosi és se-
bészeti emlékei vannak kiállítva.

Távozik

Marko Derasimovic és a Duna Aszfalt-DTKH 
Kecskemét nem újítja meg a játékos június 30-
án lejárt szerződését, így a kosaras 10 szezon 
után búcsúzik. Az itt töltött évtized alatt a helyi 
kosárlabdázás történetének meghatározó sze-
replőjévé, a klub ikonjává vált. Személyisége, 
szerény és csendes stílusa, érzelmessége, a ma-
gával ragadó győzni akarása a szurkolók ked-
vencévé, fiatalok példaképévé tette.

Aszfaltozás

Nyár végére megújulhat a ballószögi Zsíros 
dűlő utolsó szakasza. Korábban megvalósult a 
településre bevezető út első része; a települést 
az ágasegyházi úttal összekötő külterületi út 
pedig augusztus végére készülhet el. A kivitele-
zésre a település 40 millió forintos támogatást 
nyert központi forrásból. Idén nyáron felújítják 
az utolsó szakaszt a ballószögi Jókai utca foly-
tatásán is.

Cédrusnet

Időslátogató-képzés kezdődik a CédrusNet 
Kecskemét Programban. A háromhetes képzés-
re azoknak az 50 év felettieknek a jelentkezé-
sét várják, akik szívesen segítenének egyedül 
élő időseknek, és olyan hasznos elfoglaltságot 
keresnek, mellyel kiegészítő jövedelmet is sze-
rezhetnek. Bővebb információ a kapcsolat@
cedrusnetkecskemet.hu e-mail címen Molnár 
Szilárd szakmai vezetőtől kérhető.
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Bemutatták a repülőnap programjait!

országon az átoltottság mértéke 
lehetővé teszi az ilyen nagy töme-
geket megmozgató rendezvények 

megszervezését, mivel 
azonban nemzetközi 
bemutatók is lesznek, 
nem lehetünk biztosak 
abban, hogy minden 
úgy alakul majd, aho-
gyan a terveinkben 
szerepel – emelte ki a 
miniszter. 

Dr. Ruszin-Szendi 
Romulusz vezérőrnagy, 
a Magyar Honvédség 
parancsnoka úgy fogal-

mazott, ma már szinte biztos, hogy 
megrendezik a repülőnapot.

– Nem titkolt célunk, hogy meg-
mutassuk, mit értek el kollégáink 
levegőben és földön. Nagyon bí-
zunk a magyar katonában, min-
den fegyvernemben, most pedig a 
lakosság is láthatja, mire képes lé-
gierőnk és a szárazföldi alakulatok 
– emelte ki a parancsnok. Hozzá-
tette, fontos céljuk, hogy felhívják 
a f iatalok f igyelmét arra, érdemes 
csatlakozni hozzájuk. Ennek érde-
kében VR bemutatóval, lézeres lö-
vészettel, lézeres akadálypályával 
is készülnek.

Kilián Nándor vezérőrnagy, a Ma-
gyar Honvédség Parancsnokságának 
légierő-, haderőnemi szemlélője is-
mertette a repülőnap tervezett prog-
ramját a sajtótájékoztatón.

Dr. Salacz László országgyűlési kép-
viselő a Kecskeméti Médiacentrum 
kérdésére azt mondta a helyszínen: 

nyolc év után nagy öröm a város szá-
mára, hogy ismét megrendezik a re-
pülőnapot. – A repülőnap egy fontos 
kapocs a repülőbázis és a város lakói 
között, hiszen itt helyben megtekint-
hetők az egyébként csak a levegőben 
látható, gyorsan elszáguldó jármű-
vek. Az esemény nagyon fontos Kecs-

kemét turizmusa szempontjából is. 
Ez ugyanis a legnagyobb közönséget 
vonzó rendezvény a városban, amely 
Kecskemétet felteszi Európa, de a vi-
lág térképére is, hiszen nemzetközi 
csapatai között még brazil és sza-
úd-arábiai pilótákat is találunk majd 
– fogalmazott a képviselő.

A repülőnap programsora
• 8 órára tervezik a kapunyitást, 8-10 óráig száraz-

földi statikus bemutatókkal várják az érdeklődőket, de 
kisebb hanghatással járó könnyebb kisrepülőgép-bemu-
tatók (Pipistrel SW-21) is lesznek.

• 10 órakor tartják a hivatalos megnyitót, amelynek 
végén díszelgő kötelék húz el a jelenlévők feje fölött. 
Ezután légierőképesség-bemutatót láthatunk, ezt köve-
tik a külföldi repülőbemutatók. Annyi biztos, hogy lesz 
olasz, cseh, német és horvát bemutató; Belgiumból, Hol-
landiából még várják a visszajelzéseket.

• 12 órakor civil repülőgépek (Mi-2, Galeb-Kraguj) 
blokkja színesíti a programot.

• 13 óra után láthatjuk a Magyar Honvédség hajózó-
inak egyéni bemutatóját, ezt követi az összhaderőnemi 
képességbemutató. Ennek keretében a szárazföldi erők 
repülőgép elfogását imitálják, és a különleges műveleti 
egység is bemutatkozik.

• 14.30-kor a lengyel 7XPZL-130 ORLIK csoportos be-
mutatója következik, majd az olasz Eurofighter egyéni 
bemutatóját tekinthetik meg az érdeklődők. A Cseh JAS-
39 egyéni bemutatóját a svéd SK-60 egyéni bemutatója 
követi.

• 15.30-kor tér vissza a régi repülőnapok nagy ked-

vence: a Török Csillagok. Természetesen bemutatják a 
nyolc gépből álló F-5-ös köteléket is.

• 17 órakor a tervek szerint a Saudi Hawks műrepülő 
csoport bemutatója zárja a programot, 18 óráig ürítik ki 
a rendezvény területét.

Kilián Nándor a szárazföldi haderő statikus és dina-
mikus bemutatóiról is beszélt a sajtótájékoztatón. Meg-
csodálhatják a repülőnap vendégei a Gidrán páncélozott 
harcjárműveket, a Leopard 2A4-es harckocsikat, vala-
mint a PTSZ lánctalpasokat is.

Az időjárás nem befolyásolja, megtartják-e a repülő-
napot, a jelenlegi szabályok alapján kizárólag védett-
ségi igazolvánnyal látogatható az esemény. A repülő-
sök két programmal készülnek a légköri viszonyoknak 
megfelelően.

Szujó Zoltán lesz a repülőnap kommentátora, otthon-
ról videóüzenetben jelentkezett be a sajtótájékoztatón. 
Elmondta, nagy megtiszteltetés számára, hogy ő köz-
vetítheti az eseményt, alig várja, hogy találkozhasson a 
repülőgépekkel és pilótáikkal.

A sajtótájékoztatóval egyidőben megnyíltak az inter-
netes regisztrációs felületek a www.repulonap2021.hu 
oldalon. Itt olvashatóak a részletes programok is.

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

Az ülő sorban balról a harmadik dr. Salacz László országgyűlési képviselő, 
mellette jobbról Szeberényi Gyula Tamás alpolgármester,  
dr. Ruszin-Szendi Romulusz vezérőrnagy, a Magyar Honvédség 
parancsnoka és dr. Benkő Tibor honvédelmi miniszter

Fotók: Banczik Róbert
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A felújítási kedv soha nem látott 
mértéket öltött a világjárvány 
idején. A bócsai Poli-Farbe a 
gyártói kapacitását maximali-
zálni tudta, és árbevételét is si-
került növelnie, amely a Śnieżka 
Csoporttal való együttműködés-
nek is köszönhető. 

– Hogyan értékelik az elmúlt másfél 
évet?

– Magyarországon is, de egész Eu-
rópában kiugróan magas felújítási 
kedv kezdődött a koronavírus idő-
szakában. Úgy tűnt, mindenki felújít, 
barkácsol, vagy kertet rendez, hiszen 
a járvány miatti korlátozások otthon-
maradásra kényszerítették az embe-
rek többségét. A Śnieżka Csoporttal 
közös együttműködés segített abban, 
hogy optimalizálni tudtuk a beszer-
zést, és hatékonyabbá tudtuk tenni 
a gyártási folyamatokat, így eleget 
tudtunk tenni a növekvő keresletnek. 
Nagyban segítette a Poli-Farbe zökke-
nőmentes működését például a köz-
pontosított alapanyag-beszerzés, így 
a pandémia idején is gördülékenyen 
folyhatott a gyártás. Szerencsések va-
gyunk, mert elmondhatjuk, hogy erős 
évet zártunk 2020-ban. 

– A Poli-Farbe az elmúlt években 
jelentős és folyamatos innovációkkal 
hívta fel magára a figyelmet a ha-
zai piacon. Milyen terveik vannak a 
közeljövőben?

– A termékpaletta folyamatos és 
innovatív megújítása a jövőben is 
hangsúlyos marad a cégnél, ahogyan 
a Śnieżka is állandó kutatási-fejlesz-
tési tevékenységet folytat a kínálat 
tökéletesítése érdekében. A Śnieżka 
egyébként az iparág egyetlen olyan 
cége Lengyelországban, amely saját, 
akkreditált kutatólaboratóriummal 
rendelkezik brzeznicai Kutató és 
Fejlesztő Központjában. A Śnieżka 
Csoporthoz való csatlakozás óta a 
fejlesztések ugyan külön laborban, 
külön országban, de központilag sza-
bályozva zajlanak. A közös munka az 
új termékek fejlesztésére, a stratégiai 
jelentőségű alapanyagokkal való gaz-
dálkodásra fókuszál, ugyanakkor a 
Poli-Farbe számos területen továbbra 
is önálló, így a napi gyártások körüli 
esetleges problémák megoldásában, a 
termékekre érkező visszajelzések és 
kérdések kezelésében, az új alapanya-
gok tesztelésében. Az új termékekkel 
vagy meglévők célzott változtatásával 
kapcsolatos alapkövetelményeket az 
anyavállalat határozza meg, ám a cél 
természetesen ugyanaz marad: minél 
korszerűbb, minél magasabb minő-
ségű festékek létrehozása, az egyre 
igényesebb vásárlók igényeinek és 
egyben egyre szigorodó jogszabályi 
előírásoknak egyaránt megfelelve. 

– Milyen fejlesztések zajlottak a 
bócsai festékgyárban?

– Tavaly telephelyi épületfelújí-
tásokra, korszerűsítésekre fordítot-
tunk jelentős összegeket, többek 
között megépült egy alkalmazás-
technikai tesztekhez, képzésekhez 
használható helyiség. A telephelyi 
fejlesztések tortájából a legnagyobb 
szeletet természetesen az új terme-
lést támogató eszközök, festéküze-
mi gépek üzembe helyezése alkotja, 
amelyek a termelési hatékonyságot 
hivatottak növelni, például egyik 
gyártócsarnokunk pontforrását mo-
dernizáltuk. Ezenfelül irodai, infor-
matikai eszközök beszerzésére a 
géppark részleges megújítására is 
szántunk az erőforrásokból. Idén jú-
niusban korszerűsítettük logisztikai 
szolgáltatásunkat, növeltük a rende-
lési minimumok értékét, és jelenleg 
is dolgozunk egy online rendszer 

bevezetésén, amelynek segítségével 
üzleti partnereink valós időben kö-
vethetik nyomon rendeléseik aktuá-
lis állapotát.

– Mi jellemezte a festékpiacot az 
elmúlt időszakban?

– A GfK adatai szerint a magyar 
festékpiac 12%-kal nőtt tavaly, 7%-os 
áremelkedéssel. Mennyiség tekinte-
tében a zománcok kivételével szinte 
minden festékkategóriában növeke-
dés volt tapasztalható 2019-hez ké-
pest. A festékkategóriák között nem 
történt nagyobb átrendeződés, csak 
a favédelem kategória súlya nőtt, je-
lezve, hogy a pandémia idején a kert-
felújítások is előtérbe kerültek. Az 
értékesítési csatornák között 2020-
ban továbbra is meghatározó volt a 
szakkereskedések szerepe, a festékek 
64%-a ezekben az üzletekben talált 
gazdára. Ugyanakkor folytatódott 
a barkácsáruházak elmúlt öt évben 

megfigyelhető térnyerése, 2020-ban 
már a festékforgalom 25%-át adták. 
Ennek a növekedésnek az értéke 27%, 
mennyisége 18% volt 2020-ban 2019-
hez képest.

– Mit tapasztaltak, mely festékek 
voltak a legkeresettebbek? 

– A világjárvány nem változtatott 
azon a több éve megfigyelhető tren-
den, hogy a vásárlók a prémiumka-
tegóriás és a közép-árkategóriás fes-

tékeket részesítik előnyben, vagyis 
egyre inkább a minőség felé fordulnak 
beltéri falfestékek, kültéri zománcok 
vagy favédő festékek terén is. A leg-
népszerűbb festékünk továbbra is az 
Inntaler és a Platinum termékcsalád 
egyes tagjai voltak.

– Mennyire népszerű ma a „csináld 
magad” felújítási forma? 

– Napjainkban egy igen nagy fokú 
szakemberhiány érezhető és tapasz-
talható. Ebből adódóan is sokan ma-
guk végzik el a felújításokat, akár 
beltéren, akár a ház körül kerítések, 
pergolák, kapuk esetében. Gyártóként 
feladatunk, hogy segítsük a DIY felújí-
tók munkáját, és olyan termékeket te-
gyünk elérhetővé a szakkereskedések 
és barkácsáruházak polcain, amelyek-
nek felhasználása egyszerű, megjele-
nésében pedig esztétikus és tartós. 

– Színek tekintetében tapasztal-
tak-e trendváltozást?

– A falfestékek funkciójánál fogva a 
vásárlókat nemcsak azok beltartalma 
vagy extra „szolgáltatásai” (mosha-
tó és dörzsölhető, kiváló, egyrétegű 
fedőképesség stb.) foglalkoztatja, de 
rendkívül fontos az is, hogy az elérhe-
tő színek között megtalálják az aktu-
ális trendeknek megfelelő árnyalato-
kat. A lakberendezésben újra előtérbe 
kerültek a természetet idéző színek 
és minták, ez a „festékdivatra” is rá-
nyomja a bélyegét: a harsány színek 
nagy felületen való használatát felvál-
tották a lágy pasztell és teltebb me-
leg színek. A trendszínek meglepően 
széles skálán mozognak, így a bézs és 
barna számos árnyalata, a kék, a zöld, 
az okkersárga vagy a terrakotta vörö-
sessége egyaránt divatos a falakon. 
Kültéren még mindig a klasszikus szí-
nek uralkodnak. 

Erős évet zárt a Poli-Farbe
Interjú Szabó Antallal, a Poli-Farbe Vegyipari Kft. ügyvezetőjével

A Poli-Farbe összes árbevétele 2020-ban 9,5 százalékkal nőtt, 14,51 milliárd forint 
volt az előző évi 13,25 milliárd forinttal szemben, üzemi és adózott profitja pedig 
egyaránt több mint két és félszeresére ugrott: az üzemi eredmény 2,476 milliárd 
forintra emelkedett az egy évvel korábbi 966 millió forintról, az adózott profit pedig 
2,287 milliárd forint volt 2020-ban az előző évi 883 millió forint után. A magyar 
vállalat tavaly közel 20 százalékát adta többségi tulajdonosa, a lengyel Śnieżka 
Csoport összesen 821,3 millió zlotyt (184.816.347 EUR, 64.901.179.250 HUF) 
elérő árbevételének. A Poli-Farbe Vegyipari Kft. családi vállalkozásból nőtte ki magát: 
Bács-Kiskun megyében, Bócsán lévő gyártóüzeme több mint 30 éve működik. Az 
elmúlt évtizedek alatt a magyar festékpiac meghatározó szerepelőjévé nőtte ki ma-
gát, termékei magas minőséget képviselnek, legyen szó bel- és kültéri falfestékekről, 
vakolatokról, illetve egyéb építési és dekorációs termékekről. A festékgyár tulajdo-
nosai 2019 februárjában együttműködési megállapodást írtak alá az FFiL Śnieżka 
SA-val, amely Közép-Kelet-Európa meghatározó vegyipari vállalata. 
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Kecskemét, Izsáki u. 2/a. +36-20/349-4382
fb/ furediautosiskolawww.furedi.euinfo@furedi.eu

Ismét tantermi KRESZ tanfolyam a
Füredi Autósiskolában!

Felnőttképz.eng. sz.: E-000120/2014. E/2020/000056. Nyilvántart.sz.: B/2020/004180.

VSM: “B” Elm.: 56,6%, “B” Forg.: 42,95%, “C” Elm.:74,6% “C” Forg.: 80,65%
ÁKO:  “B” gyak.: 178,69%, “C” gyak.: 100%

Délelőtti
utáni

2 hét és vizsgázhatsz!

06-30/919-4694

ÁCS, 
TETŐFEDŐ, 
BÁDOGOS 

SzakképzETT  mESTErEk 

•  zsindelyezés
•  széldeszkázás
•  szegőelemek cseréje
•  beázások javítása
•  ereszcsatorna javítása, 

cseréje, takarítása
•  tetőszerkezet teljes 

cseréje, fedése

alpin- 
technikával.  

kedvező 
árak!

A Zöld Kupa iskolai pályázat díjá-
tadását múlt pénteken tartották 
a Benkó Zoltán Szabadidőköz-
pontban. A szervezők játékos 
feladatokkal hívták fel a gyere-
kek figyelmét a klímaváltozás 
és a környezettudatos életmód 
fontosságára.

Puskás Barbara

Kecskemét önkormányzata tavaly 
egy uniós pályázaton nyert forrást a 
helyi klímastratégia megvalósítására. 
Ennek köszönhetően indították el a 
Zöld Kecskemét programot, melynek 
egyik programja a Zöld Kupa elneve-
zésű szemléletformáló verseny. Július 
2-án adták át a győzteseknek járó 
elismeréseket a Benkó Zoltán Sza-
badidőközpontban. Óvodásoknak, 
valamint alsó és felső évfolyamos ál-
talános iskolásoknak szervezték meg 

Környezetbarát ajándékok 
a Zöld Kupa díjazottainak

Folytatódik a TERMOSTAR Füstmentes  
Belvárosért Fejlesztési Projektje
A Kecskeméti Református Internátus és Konviktus távhőre kap-
csolódásával folytatódik a TERMOSTAR Füstmentes Belvárosért 
Fejlesztési Projektje. A szükséges munkálatok július 5-én kezdőd-
tek a kiskörút Hornyik János krt.-i szakaszán, és előreláthatólag 
3 hétig tartanak.

Minél többen kapcsolódnak távhőre, 
annál kevesebb kémény füstöl, tehát 
annál tisztább és egészségesebb lesz 
Kecskemét levegője. A belvárosi táv-
hőrendszer 2018 őszén végrehajtott 
fejlesztése újabb állomásához érke-
zik idén nyáron. Ezúttal a több mint 
1400 fő étkezését biztosító reformá-
tus konviktus, valamint a 140 tanu-

lónak kollégiumi ellátást biztosító 
internátus csatlakozik a rendszerhez.

Annak érdekében, hogy a munká-
latok a lehető legkisebb mértékben 
érintsék a belváros közlekedését, a 
távhőszolgáltató a forgalmi szem-
pontból legcsendesebbnek számító 
nyári hónapra időzítette a feladat 
elvégzését. A munka július 5-én, 

hétfőn kezdődött, és várhatóan 3 
hetet vesz igénybe. Ez alatt az idő 
alatt a kiskörút Hornyik János krt.-i 
szakaszának érintett részén 30 km/h 
sebességkorlátozás lép érvénybe, va-
lamint lezárásra kerül a menetirány 
szerinti szélső sáv, és a Hornyik János 
krt. 4. sz. előtti parkolók.  

A TERMOSTAR Kft. szakemberei 
mindent megtesznek annak érde-
kében, hogy a lehető leghamarabb 
befejeződjön a munka, s ennek függ-
vényében minél hamarabb visszaáll-
hasson a kiskörúton a megszokott 
forgalmi rend.

a játékot, amelyre összesen mintegy 50 fiatal 
jelentkezett.

A Zöld Kupa verseny egyik résztvevője, 
Bíró Abigél például szuperhős rajzával és 
többi feladatával ért el első helyet az alsó ta-
gozatos megmérettetésben.

Az eseménnyel a klímaváltozás kezelésére 
és a környezettudatos életmód fontosságára 
akarták felhívni a generáció tagjainak figyel-
mét. A gyerekek már nagyon korán fogéko-
nyak a környezetvédelemre.

– Az, hogy hogyan viszonyulunk mind a 
környezetünk tisztaságához, mind a környe-

zetvédelemhez, a zöld gondolkozáshoz, alap-
vetően fejben dől el. Ezt nem lehet elég korán 
kezdeni – mondta el az eseményen Szeberé-
nyi Gyula Tamás alpolgármester. – Azt látjuk, 
hogy az idősebb generációnál már nagyon 
nehéz megváltoztatni a berögződéseket, 
nehéz például a szelektív hulladékkezelésre 
rászoktatni olyanokat, akik 30-40-50 évet úgy 
éltek le, hogy ezzel nem kellett foglalkozni-
uk. A fiatalok viszont fogékonyak mindenre, 
és el lehet náluk kezdeni a környezettudatos 
gondolkozásra nevelést. Ezért fontosak ezek 
a versenyek, ezek a játékok, mert erősítik ezt 

a fajta szemléletet, és a fiatalokon keresztül a 
felnőttek is bekapcsolódnak; mikor a felnőtt 
azt látja, hogy a gyermeke környezettudato-
san él, akkor ő is sokkal könnyebben áll át 
erre a gondolkodásra – nyilatkozta a Kecske-
méti Médiacentrumnak az alpolgármester.

A díjazottak környezetbarát ajándékokat 
vehettek át Szeberényi Gyula Tamástól. Az 
átadáson Szabari Dóra, az MVM Optimum 
Zrt. projektvezetője, illetve az önkormányzat 
részéről Györkös Barnabás és Béres Réka kö-
szöntötte a gyerekeket. A pályázat várhatóan 
ősszel új versennyel folytatódik.

A kecskeméti Szent Imre Katolikus Óvoda  
és Általános Iskola  

matematika-kémia szakos kollégát keres  
az 1. évben határozott, utána határozatlan 

időre, teljes munkaidőben.

A munkakörbe sorolt feladatok ellátása a jogszabályi feltételeknek és 
az intézmény pedagógiai programjában foglaltaknak megfelelően tör-
ténik. A keresztény, katolikus elkötelezettség előnyt jelent. Szeretettel 
várjuk innovatív, lendületes, fiatalos tantestületünkbe!

MATEMATIKA-KÉMIA SZAKOS  
KOLLÉGÁT KERESÜNK

A fényképes önéletrajzokat az iskola portáján személyesen,  
e-mailben az iskola@szentimre-kmet.hu vagy a postai úton  

a 6000 Kecskemét, Szent Imre utca 9.-re várjuk.

A környezettudatos gondolkodást nem lehet elég korán kezdeni  
Szeberényi Gyula Tamás alpolgármester szerint
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Augusztusban kezdődik meg a 
megrongálódott tetőszerkezet 
cseréje a Kadafalvi Általános 
Iskolában. Ezzel együtt az intéz-
mény két tanteremmel is bővül, 
a hosszú távú megoldást a 
zsúfoltságra azonban egy nyolc 
tantermes új iskola megépítése 
jelenti majd, amelyre Kecske-
mét önkormányzata adott be 
pályázatot.   

Hegyes Attila  

Mint arról korábban már beszámol-
tunk, az évek óta zsúfolt körülmé-
nyek, valamint az idei nagy számú ki-
siskolás jelentkező ellenére minden, 
a körzetben lévő első osztályos korú 
gyermek felvételt nyert a Kadafalvi 

Általános Iskolába. 2021. szeptem-
berben így két első osztályt kellett 
indítani, amely nem kis fejtörést oko-
zott a tankerületnek.

– Az iskola mostanra elérte a be-
fogadóképessége maximumát, így 
a Kecskeméti Tankerületi Központ 
hosszú távú megoldásként tanterem-
bővítéssel oldja meg a tanulók elhe-
lyezését – nyilatkozta a Kecskeméti 

Médiacentrumnak Zsámboki Anna, 
a Kecskeméti Tankerületi Központ 
igazgatója.

A két új tanterem várhatóan 2021 
decemberében készül el, ezért átme-
netileg egy osztály konténerteremben 
fog tanulni. A jelenleg legdinamikusab-
ban fejlődő kecskeméti városrész beis-
kolázási gondjait hosszú távon egy új 
iskolaépület fogja megoldani.

– Az új iskola építésére a Nem-
zeti Köznevelési Infrastruktúra Fej-
lesztési Program III. ütemén belül 
Kecskemét Megyei Jogú Város Ön-
kormányzata nyújtott be pályázatot 
– nyilatkozta szerkesztőségünknek 
Zsámboki Anna, a Kecskeméti Tanke-
rületi Központ igazgatója.

A Kadafalvi Általános Iskola je-
lenlegi épülete egyre rosszabb ál-

lapotban van. Májusban egy vihar 
megrongálta a tetőszerkezetet is. 
Az intézmény körül jelenleg is sza-
lag figyelmeztet a balesetveszély-
re. A két új tanterem kialakításával 
egy időben a tető javítása is elindul 
nyár végén, a közbeszerzési eljárás 
lefolytatását követően. A teljes be-
ruházás összköltsége több mint 150 
millió forint.

150 MILLIÓS FEJLESZTÉS KEZDŐDIK 
a Kadafalvi Általános Iskolában

Megújul a Stádium utca  
és a Nyíri út közötti park

Teljesen megújult a Széchenyivárosban a Stádium utca és a Nyíri út 
közötti parkrész. A terület rendezése mellett a padokat is felújítot-
ták lelkes önkéntesek, így ismét visszakaphatja a terület közössé-
gi tér jellegét.

Farkasné Piroska néni szomszédjával 
Pongrácz Józseffel élvezte a front-
nak köszönhető nagyon kellemes 
nyári időt a Stádium utca mögötti 
parkban. Rendszeresen ide jártak 
régen is, de a padok elöregedtek, 

így egyre kevesebben használták a 
parkot találkahelyként.

– Az egyik lakó jelezte nekem, 
hogy a padokat fel kellene újítani, 
mert nagyon rossz állapotban van-
nak, használhatatlanok. Ekkor kap-

tam az ötleten, saját 
pénzből megvásá-
roltam a faanyagot, 
közösen lefestettük, 
és most a Kecske-
méti Városüzemel-
tetési Kft. munkatár-
sai fel is szerelték. 
Ez egy nagyon jó 
kezdeményezés, 
példaértékű lehet a 
városban, ahol ha-
sonló körülménye-
ket tapasztalnak, 
kérem, jelezzék ne-
kem – nyilatkozta a 
helyszínen dr. Salacz 
László országgyűlési 
képviselő.

A képviselő el-
mondta, maga is élt 

a Széchenyivárosban, három kör-
nyéket is lehetősége volt megismer-
ni. Így a segítségkérést nem tudta 
figyelmen kívül hagyni, hiszen saját 
maga is tapasztalta, milyen fontosak 
a mikroközösségek számára kialakí-
tott helyek. Hozzátette, a lakók oda-
figyelése és segítsége nélkül szinte 
lehetetlen cselekedni, ugyanakkor 
nagy segítségnek tartja a Széche-
nyivárosi Zöld és Pont civil társaság 
megalakulását és munkáját.

– Volt már egy alkalom, amikor 
eljöttünk, füvet nyírtunk, lombot 
takarítottunk, összeszedtük a lehul-
lott gallyakat, most pedig visszajöt-
tünk, hogy a három padot felújít-
suk, visszahozzuk az életet ebbe a 
parkba – mondta Szamler László,  a 
Széchenyivárosi Zöld és Pont civil 
társaság vezetője.

A Stádium utcai padok környéke 
megszépült, a Széchenyiváros azon-
ban ad bőven munkát a civil társa-
ságnak a jövőben is. A szerethető 
városrész megmutatására a közel-
múltban egy fotóakciót is elindítot-
tak a környéket szépítő aktivisták. 
Arra kérték a lakókat, mutassák meg 
fotókon a szép előkertjeiket, de nyi-
tottak a széchenyivárosi problémák 
megoldására is.

Esővízgyűjtők kerültek 
az „Aranyszarvas” 
környékére 

Befejeződtek a burkolatbontási munkák a Széchenyi sétány Széche-
nyivárosi Fiókkönyvtár melletti részén. Ezzel együtt megkezdődött az 
„Aranyszarvas és környékeként” ismert terület felújításának építési 
szakasza.

Harkai György

Az előző hetekben a közművezeté-
kek, víz-, villany-alapvezetékek el-
helyezése történt meg. A napokban 
pedig elkezdődtek a környezetkímélő 
öntözőrendszer kialakításának mun-
kálatai, és már el is helyeztek 3 db, 
egyenként 14 m3-es esővíztartályt. 

Ezek fogják a kö-
zösségi ház tetőfelü-
letéről összegyűjtött 
csapadékvizet tárol-
ni, és automatikus 
öntöző rendszer biz-
tosítja majd belőlük a 
növényzet szükséges 
vízellátását. Az össze-
gyűjtött esővíz először 
bekerül egy előszűrő 
tartályba, ezután pedig 
a tározókba folyik, és a 
frissen telepített évelők 
és cserjék csepegtető 
öntözését látja el.

Aszályos időszakban az érzékelők 
jelzik a rendszernek a vízhiányt, és 
ilyenkor a tartályok az öntözővíz- 
hálózatról automatikusan feltöltőd-
nek. A gyepfelület locsolását automa-
ta szórófejes rendszer biztosítja. A 
továbbiakban a gépészeti akna, illetve 
a támfalalapok betonozási munkáival 
folytatódik a kivitelezés.

Dr. Salacz László országgyűlési képviselő  
(középen) is felkarolta a kezdeményezést
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A 16 hónapos kényszerszünet után 
szinte egymás után tartják a köz-
gyűléseket a városházán. Július 
8-án – lapzártánk után – az első 
rendes testületi ülésre érkeztek 
a képviselők, előtte, június 24-én 
pedig az elismerésről, az emberi 
értékek megbecsüléséről szólt az 
első ünnepi kecskeméti közgyűlés. 
Ezen az eseményen a Hírös Agóra 
aulájában köszöntötték az elmúlt 
időszakban állami kitüntetésben 
részesülő kecskeméti kiválósá-
gokat, átadták az önkormányzat 
rangos elismeréseit, és külön 
köszöntötték a pandémia idején 
kiemelkedő munkát végző egész-
ségügyi dolgozókat is. (A július 
8-ai képviselő-testületi ülés dön-
téseiről a Hírös.hu-n tudósítunk.) 

Ünnepi közgyűlésen köszöntötte az 
önkormányzat azokat a kiválóságokat, 
akik a különböző szakterületeken sokat 
tettek a városért, az itt élőkért. Idén 
azonban a pandémia miatt sokkal töb-
ben érdemelték ki a város köszönetét, 
megbecsülését. A Hírös Agóra aulájában 
rendezett közgyűlésen Mudrák Mariann 
vonósnégyes kíséretében adta elő az A 
csitári hegyek alatt című népdalt, majd 
Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 
mondott ünnepi köszöntőt. Elmondta, 
családjával visszatekintettek a napokban 
az elmúlt közel másfél év híradásaira, fel-
idézték azt az emberfeletti küzdelmet, 
amellyel meg kellett birkóznunk.

– Olyan ellenséggel találkoztunk, 
amilyenhez foghatóval az emberiség-
nek száz éve nem kellett megküzde-
nie. Egy elképesztő pusztító erejű jár-
vánnyal, és ahogy a történelem során 
minden pandémia idején, úgy most 
is háborúba mentünk. Legyőztük az 
ellenséget? Igen! De ne áltassuk ma-
gunkat! Ahogy minden háborúnak, úgy 
ennek is sok-sok áldozata volt – fogal-
mazott a polgármester.

Kifejtette, hogy városvezetőként 
látta, ahogyan az orvosok és ápolók 
küzdenek minden életért. Azt azon-
ban csak ők tudhatják, hogy lelkileg ez 
mekkora gyötrelem volt.

– Láttam az alapellátásban dolgo-
zókra nehezedő, korábban teljesen 
ismeretlen kihívásokat, és azt is, aho-
gyan úrrá lesznek ezeken. Az arctalan 
ellenség nehéz megpróbáltatások elé 
állította a pedagógusokat, a szociális 
szféra dolgozóit, a rendvédelmi szer-
veket, a kulturális és gazdasági élet 
szereplőit egyaránt. A legnagyobb küz-
delmek idején azonban erőt adott az 
az összefogás, amelyben mindenki ott 
volt az első vonalban, és úgy, ahogy, de 
működtettük az életet – mondta Sze-
mereyné Pataki Klaudia.

E különleges alkalommal több díjat 
adtak át, mint az átlagos években szok-
tak. A díjazottak pedig mindannyian 
kiérdemelték Kecskemét elismerését, 
megbecsülését és csodálatát mind-
azért, amit tettek.

Szemereyné Pataki Klaudia külön 
köszönetét fejezte ki a díjazottak 

munkatársainak, valamint minden 
kecskemétinek.

Az ünnepi beszéd után elsőként a 
közelmúltban állami kitüntetésben ré-
szesülő kecskemétieket köszöntötte 
a polgármester. (A teljes lista a Hírös.
hu-n olvasható.) Ezután adta át az ön-
kormányzat elismeréseit.

Akik idén kiérdemelték 
a városi elismerést
Kiemelkedő, magas szakmai színvona-
lon végzett munkája elismeréseként 
az Év Kecskeméti Rendőre elismerő 
címet Tapolcsányi Zoltán rendőr főtör-
zsőrmester, a Kecskeméti Rendőrkapi-
tányság Közrendvédelmi Osztály Járőr 
és Őrszolgálati Alosztály járőrparancs-
noka vehette át.

Kimagasló, példamutató szakmai 
munkája elismeréseként az Év Kecske-
méti Tűzoltója elismerő cím birtokosa 
idén Gál Barna tűzoltó alezredes, a 
Kecskeméti Katasztrófavédelmi Kiren-
deltség hatósági osztályvezetője lett.

Az Év Kecskeméti Polgárőre Dé-
kány György, a Hetény Vezér Polgárőr 
Egyesület alapító tagja 2021-ben 25 
éves kimagasló polgárőr tevékenysége 
elismeréseként.

Dobos Menyhért, a Hírös Polgárőr 
Egyesület elnöke, több évtizedes, a 
közösség érdekében kifejtett áldoza-
tos munkája elismeréseként szintén 
méltónak bizonyult az Év Kecskeméti 
Polgárőre elismerő címre.

A bűnmegelőzésben végzett kiemel-
kedő munkája elismeréseként Horváth 
István, a Kecskeméti Polgárőrség Egye-
sület tagja szintén az Év Kecskeméti 
Polgárőre elismerő címet vehette át.

Magas szakmai színvonalú munkája, 
a járványhelyzetben tanúsított példa-
értékű helytállása elismeréséül az Év 
Kecskeméti Köztisztviselője dr. Veress 
Nikoletta, a Társadalompolitikai Osztály 
egészségügyi igazgatási ügyintézője lett.

Az Év Kecskeméti Városrendésze 
Koch Lajos közterület-felügyelő, közel 
25 éves kimagasló, példamutató szak-
mai munkája elismeréseként.

Az Év Kecskeméti Városrendé-
sze továbbá Tapodiné Takács Erika 
közterület-felügyelő, elkötelezett, a 
közterület tisztasága, a közbiztonság 
védelme érdekében végzett szakmai 
munkája elismeréseként.

Egyedülálló hivatástudata, 40 éves 
elkötelezett pedagógusi pályája el-
ismeréseként Kecskemét Városért 
Oktatási Díjban részesült Bodor Éva, 
a Kecskeméti Egységes Gyógypedagó-
giai Módszertani Intézmény gyógype-
dagógusa, logopédusa.

Négy évtizedes, kiemelkedő pe-
dagógusi munkája elismeréseként a 
Kecskemét Városért Oktatási Díjat 
vehette át Gombosné Rapcsányi Györ-
gyike, a Kecskeméti Széchenyivárosi 
Arany János Általános Iskola Lánchíd 
Utcai Sport Általános Iskolájának 
tanítónője.

Elkötelezett tudományos munká-
ja, kiemelkedő oktatói tevékenysége 
elismeréseként posztumusz Kecske-
mét Felsőoktatásáért és Tudományos 
Életéért Díjban részesült dr. Buchalla 

Botond, nyugalmazott főiskolai tanár, 
a korábbi Kecskeméti Főiskola tudo-
mányos rektorhelyettese, a mezőgaz-
daságtudomány kandidátusa.

A Kecskemét Felsőoktatásáért és 
Tudományos Életéért Díjat vehette 
át dr. Fábián Csaba István, a Neumann 
János Egyetem GAMF Műszaki és In-
formatikai Kara főiskolai tanára, az 
Alkalmazott Informatika Tudományos 
Műhely vezetője kiemelkedő, nemzet-
közileg is elismert kutatói, tudomá-
nyos munkája elismeréseként.

Gulyás Zoltán, a Kecskeméti Katona 
József Nemzeti Színház egykori szín-
művészének, humoristának, a képvise-
lő-testület tagjának életműve elisme-
réseként adományozták posztumusz 
a Kecskemét Közművelődéséért Díjat.

Helytörténeti ismeretterjesztő, lo-
kálpatrióta hagyományokat ápoló te-
vékenysége elismeréséül a Kecskemét 
Közművelődéséért Díj kitüntetettje 
lett a Hírös Históriák Szerkesztősége, 
Bán János alapító, Hajagos Csaba fele-
lős szerkesztő és ifj. Gyergyádesz Lász-
ló szerkesztő. A díjat Hajagos Csaba és 
Kozák Polett, a Kecskeméti Televízió 
ügyvezető-főszerkesztője vette át.

Kecskemét diáksportjában végzett 
kiemelkedő tevékenysége elismerése-
ként a Kecskemét Sportjáért Díjban 
részesült Nyilas Beáta Gabriella, a 
Kecskeméti Bolyai János Gimnázium 
testnevelő tanára, edző, sportújságíró.

Az örökbe fogadott, nevelésbe vett 
gyermekek egészséges fejlődése érde-
kében végzett elhivatott munkája elis-
meréseként a Kecskemét Ifjúságáért 
Díjban részesültek Katona Imre és Ka-
tonáné Újszászi Katalin nevelőszülők.

Az Ifjúság a Közösségért Díjat idén 
a Kecskemét Táncegyüttes kapta pél-
damutató közösségépítő, az utánpót-
lás nevelésében végzett munkájáért, 
nemzetközileg is elismert hagyomány-
ápoló tevékenysége elismeréseként.

Több évtizedes, a város kulturális 
életében és turizmusában végzett 
elhivatott szakmai munkája elismeré-
seként az Év Kecskeméti Civil Szer-
vezete az Alföld Idegenforgalmáért 
Alapítvány lett.

AZ ELISMERÉSEKRŐL SZÓLT  
a kényszerszünet utáni első közgyűlés

Az egészségügyben 
dolgozók díjátadója

Kecskemét Városért Egészségügyi 
Díjban részesültek:

Áldozatos, a betegek gyógyítása 
érdekében tanúsított példaértékű 
tevékenysége, a koronavírus elleni 
harcban végzett kiemelkedő munkája 
elismeréseként a Bács-Kiskun Megyei 
Oktatókórház Tüdőbelgyógyászati 
Osztályának adományozták Kecske-
mét Városért Egészségügyi Díját.

A koronavírus elleni harcban nyúj-
tott teljesítményükért, áldozatos 
munkájuk elismeréseként az Orszá-
gos Mentőszolgálat Kecskeméti Men-
tőállomásának munkatársai is átvehet-
ték ezt a díjat.

A betegek ellátásában végzett in-
novatív eredményeiért, példaértékű 
háziorvosi szakmai munkája elisme-
réseként adományozták az elismerést 
dr. Lódi Brigitta háziorvosnak, foglal-
kozás-egészségügyi szakorvosnak.

A járvány elleni védekezésben ki-
fejtett szervező munkája, kimagasló 
szakmai eredményeiért vehette át a 
díjat dr. Oroján Iván bőrgyógyász, a 
Bács-Kiskun Megyei Kórház Bőr- és 
Nemibeteg-gondozójának, Bőrgyó-
gyászati Osztályának osztályvezető 
főorvosa.

A koronavírus-járvány során tanú-
sított kiemelkedő koordinációs, szer-
vező és oktató munkája, az ellátás 
megszervezésében nyújtott példaér-
tékű tevékenysége elismeréseként 
érdemelte ki a díjat dr. Sejbenné dr. 
Patyi Márta, a Bács-Kiskun Megyei 
Oktatókórház Kórházhigiénés Osztály 
osztályvezetője.

Kecskemét Városért Egészségügyi 
Díjban részesült dr. Szabó László, a 
Bács-Kiskun Megyei Kórház Szülé-
szet-Nőgyógyászati Osztály főorvosa 
is, a járóbeteg-szakellátás, a várandós-
gondozás terén végzett kimagasló, 
több mint három évtizedes szakmai 
munkája elismeréseként.

A koronavírus-járvány során ta-

núsított szervező tevékenysége, a 
gyermekgasztroenterológia terén 
végzett kimagasló szakmai munká-
ja elismeréseként adományozták a 
díjat dr. Szentannay Judit gyermek-
orvosnak, a Bács-Kiskun megyei házi 
gyermekorvosok kollegiális szakmai 
vezetőjének.

A magyar egészségügy napja, a 
Semmelweis Ignác-nap alkalmából ön-
kormányzati elismerő oklevelet adtak 
át az alapellátásban dolgozóknak.

Köszöntötték az idősotthonokban 
helyt álló háziorvosokat: dr. Czipott 
Gabriellát, a Margaréta Otthon orvo-
sát, dr. Szűcs Györgyöt, a Margaréta 
Otthon orvosát és dr. Kara Évát, a Le-
vendula Idősek Otthona orvosát, vala-
mint dr. Sojlekova Annát, az Őszirózsa 
Idősek Gondozóházának orvosát, aki 
sajnos nem tudott jelen lenni.

Köszöntötték Kádárné Molnár And-
reát, Nagy Szilviát és Kálmánné Kállai 
Tündét, akik védőnőként munkájuk 
mellett önként jelentkeztek segítség-
nyújtásra a háziorvosi praxisokban.

Az alapellátásban a nehéz helyzet-
ben is kiemelkedő helytállást tanúsí-
tott Oláh Annamária, az Egészségügyi 
és Szociális Intézmények Igazgatósá-
ga ápolási igazgatója és ifj. Dr. Bagó 
Ferenc háziorvos, aki édesapjával 
együtt a legtöbb alkalommal vett 
részt a megyei oltópontok munkájá-
ban. Távollétében köszöntötték dr. 
Bagó Ferenc háziorvost és Máténé 
Nagy Anikó asszisztenst.

Legvégül Kiss Dolli körzeti ápo-
lót, Kovács Katalin körzeti ápolót 
és Molnár Lászlóné fogászati asz-
szisztenst köszöntötték, akik már 
20. éve dolgoznak az egészségügyi 
alapellátásban.

A július 1-jei Semmelweis-nap al-
kalmából dr. Lódi Brigitta mondott 
köszöntőt, majd elhangzott az össze-
fogás napjára készült Szép vagy, gyö-
nyörű vagy, Magyarország! című dal. Az 
ünnepi közgyűlés pezsgős koccintás-
sal, kötetlen beszélgetésekkel zárult.

(A július elsejei Semmelweis-napról  
a Hírös.hu-n olvashat.)

TOVÁBBI KÉPEK!

Fotók: Banczik Róbert
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Nyitott pozíciók a
terranteto.hu/karrier 

oldalon!

L E G Y É L  T E  I S
A  T E R R Á N  C S A PAT

TA G J A !
Dinamikusan fejlődő 

cserépgyártó nagyvállalatunk 
kunszentmiklósi gyárába

munkatársakat keres!

A Kunszentmiklóson két gyártóegységgel rendelkező Terrán Tető-
cserép Gyártó Kft. már több mint 100 éve a tetőfedőanyag-gyártók 
kiemelkedő tagja, emellett a szektorban hosszú ideje piacvezető beton, 
valamint napelemes tetőcserepeivel. A térség egyik legjelentősebb 
ipari foglalkoztatójaként pedig a munkaerőpiacra is hatást gyako-
rol. Mit nyújt dolgozóinak a vállalat, és mit jelent az értékteremtő 
foglalkoztatás? Schoblocher Péter HR vezetőt kérdeztük a vállalat 
emberierőforrás-stratégiájáról.

– Tradíció és innováció. Ez a két szó 
jellemzi leginkább a Terrán szel-
lemiségét, filozófiáját, termékeit. 
Mit jelent ez a dolgozók számára a 
mindennapokban?

– Családi gyökerekre, klasszikusan 
az emberi munkára, a tenni akarásra, a 
minőségre építkezve fejlődött a Terrán 
azzá, amit ma képvisel. Azonban mivel 
mindig is a vásárlók igényeinek meg-
felelő termékeket és szolgáltatásokat 
szerettünk volna kínálni, az elmúlt 100 
évben minden egyes fejlesztés vagy új 
modell megjelenése mögött a legmo-
dernebb technikák, technológiák al-
kalmazása állt. Ez a hozzáállás jelenik 
meg humán politikánkban is. Az embe-
ri értékeket helyezzük a középpontba, 
egyfajta partneri viszony kiépítése a 
célunk a munkavállalókkal, ugyanakkor 
a változó világhoz és környezethez a 
legmodernebb megoldásokkal igyek-
szünk alkalmazkodni.

– Hogyan valósul meg ez a 
gyakorlatban?

– Azt látom, hogy ma már újra kell 
gondolni a munkáltató-munkavállaló 
szerepeket. Ennek nem egy alá-fölé 
rendeltségi viszonynak kell lennie, 
egyenrangú félként kell tudni együtt-
működni. Éppen ezért vesszük figye-
lembe nemcsak a tanult képességeket, 
hanem magát az embert. Hiszen egy-
egy szakmát el lehet sajátítani, de a 

hozzáálláson, az alapvető személyiség-
jegyeken nehéz változtatni.

Emiatt biztosítunk lehetőséget le-
endő és meglévő kollégáinknak arra, 
hogy tovább, illetve átképezhessék 
magukat, így például egy tapasztalattal 
nem rendelkező pályakezdő lépésről 
lépésre ki tud bontakozni nálunk. De 
a tapasztalt szakemberek is új terüle-
teken bizonyíthatnak, ha ilyen jellegű 
karriercélokat valósítanának meg.

Ez a gondolkodás, valamint a külön-
böző juttatások rendszere és maga a 
Terrán mint 100 éves, 100%-ban ma-
gyar tulajdonú vállalat által biztosított 
előnyök jelentik a garanciát a stabil, 
hosszú távú munkalehetőségre.

– Habár szellemi pozícióban is szá-
mos embert foglalkoztat a vállalat, a 
gyártás többségében fizikai munka-
köröket feltételez. Milyen környezet 
várja a munkatársakat?

– Az innovációra való törekvés jelen-
ti a gyártó környezetünk kialakításának 
egyik pillérét. A legújabb gyártástech-
nológiával, fejlett informatikai rend-
szerekkel dolgozunk, modern munka-
környezetben, maximálisan szem előtt 
tartva munkatársaink biztonságát és 
egészségvédelmét. A Kunszentmik-
lóson tavaly átadott második üzem 
kialakításához minden eddigi tapaszta-
latunkat figyelembe vettük, így ezzel a 
gyáregységgel a harmadik monoprofi-

lú sorunk indult el Magyarországon, 
ezzel tovább tudjuk növelni gyártási 
hatékonyságunkat.

Az automatizáltság szintjének eme-
lésével tovább optimalizálhatóak a 
műszakrendek, melyek beosztásánál 
igyekszünk rugalmasak lenni, a munka-
társak igényeihez is igazodva.

Kollégáink komfortérzetét emellett 
új, modern, minden igényt kielégítő öl-
töző, szociális blokk és étkező létreho-
zásával biztosítjuk, továbbá kibővítjük 
a dolgozói parkolót és a kerékpártáro-
lót is.

– Mindannyiunk életében a stabi-
litás az egyik legfontosabb tényező. 
Milyen feltételekkel teremti meg a 
Terrán a kiszámíthatóságot?

– Az évszázados múltunk azt igazol-

ja, hogy szilárdan, sőt, a folyamatos 
növekedéssel még inkább erős gyö-
kerekkel vagyunk jelen a piacon. Sta-
bil pénzügyi hátterünk lehetővé teszi, 
hogy versenyképes jövedelmet, vala-
mint széles körű juttatási csomagokat 
kínáljunk munkavállalóinknak. Ilyen 
például a Terrán Szociális Alap, amely 
többek között munkáltatói hitellel és 
sokrétű támogatási rendszerrel segíti 
a kollégákat, amelynek része pl. az is-
kolakezdési, az étkezési és az utazási 
támogatás, a házasságkötéskor, gyer-
mek születésekor, rendkívüli élethely-
zetben járó jövedelemkiegészítés vagy 
a temetési segély.

Bérezési rendszerünk az alapbéren 
felül havi bónuszból és teljesítmény-
bérből épül fel, fizikai munkakörben 

dolgozó alkalmazottaink számára 15%-
os délutáni műszakpótlékot is bizto-
sítunk. Emellett lojalitási bónusszal is 
számolhatnak szakembereink.

Azt gondolom, hogy magyar vi-
szonylatban a 300, nemzetközi szinten 
pedig a több mint 400 fős alkalmazotti 
létszám azt mutatja, hogy nemcsak te-
tőcserépgyártóként, hanem munkálta-
tóként is büszkék lehetünk magunkra. 
A kis fluktuáció is ezt tükrözi, illetve 
az is, hogy a legtöbb kollégánk hosz-
szú ideje, sokan évtizedek óta nálunk 
dolgoznak. 

Jelenleg is folyamatosan, több pozí-
ció betöltéséhez keresünk munkatár-
sakat fizikai és szellemi munkakörökbe 
egyaránt. Részletekért látogasson el a 
www.terranteto.hu/karrier oldalra!

Rugalmasság és emberközpontú foglalkoztatás
A Terrán szerint a jó munkaerő megtartásának kulcsa a partneri viszony kiépítése a munkavállalóval
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Végül június 26-án Kecskeméten is elrajtolt a Múzeumok Éjszakája, bár sokáig bizony-
talan volt, lesz-e egyáltalán. Aztán a szervezők mindent beleadtak, hogy egy önfeledt, 
tartalmas, kulturális kalandokkal fűszerezett nyáréjszakával ajándékozzák meg a kecs-
kemétieket. Ők pedig nagy örömmel fogadták ezt az ajándékot.

A kínálatra idén sem lehet panaszuk a kultúrkalan-
doroknak. Tizenkilenc helyszínen várták izgalmas 
programokkal a vendégeket az év egyik legrövi-
debb éjszakáján egészen éjfélig. Néhány helyen 
már kora délután megnyíltak a kiállítóhelyek, a 

Múzéj azonban 18 óra után indult be igazán. Ké-
pösszeállításunk néhány pillanatot elevenít fel az 
éjszakából, amikor a tárlatok, kulturális intézmé-
nyek, kiállításszervezők és programjaik az egész 
várost „elevenítik fel” nagy sikerrel évről évre.

Felpörgette Kecskemétet  
a Múzeumok  
Éjszakája

VIDEÓRIPORTUNK A 
KECSKEMETITV.HU-N

TOVÁBBI KÉPEK!

Fotók: Banczik Róbert
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A járványhelyzet, a csökkenteni kívánt kontaktus miatt az elmúlt idő-
szakban valóságos sárgazsákválság vette kezdetét: sokan szaladtak 
a „szélfútta zsákok”, a környezettudatos hulladékgyűjtést, szelek-
tív szemléletet megtestesítő szimbólum után. Most a városvezetés 
hathatósan lép közbe, hogy megoldja a problémát. Az új megoldás 
azonban csak akkor működhet, hogyha Kecskemét lakossága partner 
lesz ebben. A januártól tervezett változtatásokról kérdeztük Szeberé-
nyi Gyula Tamás alpolgármestert. 

– Milyen átalakulások várhatóak 
Kecskeméten a szelektív hulladék-
gyűjtést illetően?

– Évekkel ezelőtt elkezdődött a 
szelektív hulladékgyűjtés, ennek két 
részterülete volt, egyrészt bevezettük 
a sárgazsákos gyűjtést, illetve szelek-
tív szigeteket hoztunk létre a város 
különböző pontjain. Egyik sem volt 
tökéletes megoldás, viszont az elmúlt 
években sokat fejlődött a lakosság 
környezettudatos magatartása. Az 
elején még a szelektív szigetekre min-
denféle hulladék bekerült, az elmúlt 
évek során viszont egyre tisztább hul-
ladékot vittek a lakók. Emellett meg-
jelent a lomhulladék és az egyéb ház-
tartási hulladék – a szemét vonzotta 
a szemetet, így ez állandó konflik-
tusforrássá vált. A környéken lakók 
sok helyen kérték a szelektív sziget 
megszüntetését. Több szigetet meg is 
szüntettünk, de ez sem jó megoldás, 
mert azt szeretnénk, hogy aki szelek-
tíven szeretné gyűjteni a szemetet, az 
lehetőséget kapjon rá. A másik megol-
dás a házhoz menő szelektív hulladék-
szállítás, az úgynevezett sárgazsákos 
szállítás, amelyből nagyon sok elége-
detlenség származott. Nem kaptak a 
lakók megfelelő mennyiségű sárgaz-
sákot, mert a járványhelyzetre való 
tekintettel próbálta a szolgáltató rit-
kítani a kontaktust, így csökkentették 
a sárgazsákok számát. Igaz, vállalták, 
hogy átlátszó zsákban is elviszik a hul-
ladékot, mégis megmaradt a problé-
ma, mert sokan (ha például a szél vagy 
valaki elvitte a sárgazsákot) egyáltalán 

nem kaptak. Ennek végső megoldása 
egy pályázati forrásból vásárolt olyan 
edényzet, amelyet minden háztartás 
megkap majd a városban. Ennek az 
edénynek a szállítása július 15-én kez-
dődik a Duna-Tisza közi régióban, és 
február végén fog befejeződni. 

– Tehát akkor megszűnik a sárga-
zsákos rendszer?

– Elképzeléseink szerint legkésőbb 
február végére, igen – de remélem, 
hogy Kecskeméten ez még hamarabb, 
év végéig meg fog történni. Legké-
sőbb februárra nem lesz szükség sze-
lektív szigetekre. 

– A szemléletformálást miként 
képzelik el? Lehet változtatni a rossz 
szokásokon?

– Ez a legnehezebb része az egész-
nek, hiszen évtizedes, megrögzött szo-
kást kell megváltoztatni. Az emberek 
nagy része megérti, hogy a hulladék-
probléma a migráció és a környezet-
szennyezés mellett a huszonegyedik 
század egyik legnagyobb kihívása. 
Mégis, a gyakorlatot nehezen változ-
tatják meg az emberek. Nagyon fontos 
a szemléletformálás, amelyet hogyha 
kis iskolás, illetve óvodás korban el tu-
dunk kezdeni, nagy sikereket tudunk 
elérni, s akkor a kisgyermek a szüleire 
is hatással lesz. Óvodákba, iskolákba 
is ellátogatunk, és viszünk olyan prog-
ramokat, amelyek arra tanítják a gyer-
mekeket, hogyan kell a hulladékot hu-
szonegyedik századi módon kezelni, 
szelektíven gyűjteni, hogy föl lehessen 
használni. Ennek a programnak a ke-
retén belül a szolgáltató, a Duna-Tisza 

Közi Hulladékgazdálkodási Nonprofit 
Kft. (DTkH) az elmúlt hónapban száz 
sárga kukát vitt ki iskolákba, ahol a 
gyerekeket arra tanítjuk, hogy a papír-, 
fém- és műanyag hulladékot külön kell 
gyűjteni. Szeptemberben további száz 
kukát fognak elhelyezni. Minden isko-
lában négy-nyolc-tíz kuka kerül a folyo-
sóra azokban az iskolákban, ahol ezt 
igényelték. Volt olyan iskola, ahol már 
eddig is így gyűjtötték. Ezen felül öt is-
kolába kerül komposztáló. Itt azt az öt 
iskolát választottuk ki, amelynek nagy 
udvara van, tehát a fűnyíráson keresz-
tül is keletkezik komposztálandó hul-
ladék, és ott pedig megtanulják a gye-
rekek a lebomló hulladékot is kezelni. 

– A közgyűlésen a témák között 
szerepel a hulladékprobléma is. Mi-
lyen kérdések merülnek föl ezzel 
kapcsolatban? 

– Részben érinti az eddig elmon-
dottakat. Állandó probléma a város-
ban, hogy közterületen a hulladék-
tároló edények mellé vagy akár bele 
is illetéktelen személyek szemetet 
tesznek. Állandó vita a társasházak és 
a szolgáltató között, hogy megfelelő 
mennyiségű edényzetre fizetnek-e 
elő. A társasházak arra hivatkoznak, 
hogy nem csak az ő szemetük van 
benne, ha pedig lezárják, akkor mel-
lette keletkezik illegális hulladék. 
Esztétikailag sem megfelelő a kép. A 
Széchenyivárosban is azt tapasztaljuk, 
hogy az úttestre van kitéve a hulladék-
tároló edény, ami mindenféle szabályt 
megszeg. Tarthatatlan, balesetveszé-
lyes. Ezért a szolgáltatóval egyeztetve 
úgy döntöttünk, hogy zárható táro-
lókat hozunk létre a társasházakkal 
közösen azokon a helyeken, ahol nem 
tudják megoldani, hogy saját terüle-
ten belül helyezzék el a szeméttároló 
edényt. Költségmegosztással tudják 
majd az új, zárható szeméttárolókat 
létrehozni. A költség 50 százalékát a 
DTkH állja, a másik 50 százalékot a 

társasháznak kell vállalnia. Tehát aki 
végképp nem tudja megoldani terüle-
ten belül, azoknak területen kívül kell 
megoldaniuk. Ahhoz, hogy rendszere-
zetten működjön, a főépítészi iroda 
vállal koordinációs szerepet a helyki-
jelölésben és az esztétikai megjelenés 
tekintetében.

– Ehhez a zöld növényzet felfutta-
tásának gyakorlatát is tervezik eset-
leg alkalmazni? 

– Igen, a várost ilyen tekintetben 
két részre osztjuk, a Nagykörúton 
belüli területre, ahol egy magasabb 
műszaki tartalommal látjuk el ezeket 
a tárolókat – a Horváth Döme körúti 
társasház hátsó oldalánál már van is 
egy, a Rávágy téren pedig most készül 
négy ilyen tároló. A körúton kívül el-
várás, hogy valamilyen növényzettel 
körbefuttassuk: vadszőlővel vagy rep-
kénnyel, vagy valamilyen gyorsan futó 
növénnyel.

– Hogyan képzelik el a 
szemléletformálást? 

– A tárolók működéséről 2022. 
január elsejétől elindítunk egyfajta 
tudatformáló kampányt. A szelektív 
hulladékgyűjtésnek így is volt már 
kampánya, valamint, aki alkalmazza a 
módszert, az eddig is tudta, hogyan 
kell a különböző frakciókat gyűjte-
ni. Most, hogy mindenki fog kapni 
sárga kukát, újra el kell indítani a 
tájékoztatást a sajtón keresztül. Ez 
a mostani beszélgetés is ilyen célt 
szolgál többek között – szeretnénk 
minél több emberhez eljutni annak 
érdekében, hogy a szelektív gyűjtés-
re való áttérés zökkenőmentesebb 
legyen. Ez konfliktusokkal fog járni, 
de bízom benne, hogy az emberek 
nagy része megérti, hogy másképpen 
ez nem megy, hiszen ellep minket a 
hulladék, ha nem lépünk; hogyha a 
21. századi megoldásokat nem alkal-
mazzuk és nem keressük, akkor itt 
Kecskeméten is.

– Mire számít, miben fog változni 
Kecskemét városképe?

– Arra számítunk, hogy eltűnnek 
közterületen a kukák. Párhuzamosan 
ezzel a projekttel a DTkH ellenőrzi a 
szerződéseket. Van, ahova nem tud 
járni kukásautó, nem megoldott a 
szemétszállítás. Akad, aki ez esetben 
kiviszi a szemetet a kukásautó útvo-
nalára, de ez nem általános. Próbáljuk 
fölmérni és bekötni őket a hulladék-
szállítási útvonalba. Azt várjuk, hogy 
még kevesebb illegális hulladék kelet-
kezzen, és van még egy jelentős vál-
tozás, amely hozzájárul mindehhez. 
A lomtalantás megváltozása. Aki em-
lékszik még a 4-5 évvel ezelőtti hely-
zetre: egyik hétvégén a város egyik 
fele borult szemétbe, másik hétvégén 
meg a másik fele. Az ország minden 
pontjáról jöttek a „lomizós maffiák”, 
megszállták a környéket. Nagyon sok-
szor olyan szemetet is elvittek, ami 
nem volt hasznos, azt eldobták, és így 
még több illegális hulladék keletke-
zett. Ezen is változtattunk. Sok más 
városhoz hasonlóan bevezette a szol-
gáltató a házhoz menő lomtalanítást. 

A lomhulladékot sokan a szelektív 
sziget mellé teszik, mert nem veszik a 
fáradságot, hogy egyeztessenek. Meg-
próbáljuk ezeket is megszüntetni.

– Megindult a kampány a gyere-
keknél, több iskola kapott Kecskemé-
ten komposztálót és szelektív hulla-
dékgyűjtőt. Működik az elképzelés? 

– A gyerekek nagyon fogékonyak 
mindenre, ugyanakkor elkötelezett 
pedagógusokra is szükségünk van. 
A pedagógusokra partnerként te-
kintünk, és föl is kérjük őket, hogy 
segítsenek a munkában. Az idősebb 
korosztállyal lesz feladatunk, az ő 
meggyőzésükkel kapcsolatosan. 
Lesz, akit nehezebben tudunk majd 
meggyőzni. Idő kell hozzá, türelem, 
nem a büntetés eszközével szeret-
nénk élni.  Turai Laura

Nem kell majd sárgazsákra várni
MEGÚJUL A SZELEKTÍV HULLADÉKGYŰJTÉS KECSKEMÉTEN

Szeberényi Gyula Tamás alpolgármester és Alexa László, a ProfiKomp 
Zrt. vezetője a Hunyadi János Általános Iskola udvarán, a DTkH-val 
együttműködésben megvalósuló újszerű komposztálót átadásán

Fotó: Banczik Róbert
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ÉLETRE KELT A TÁJ!

DEBRECEN
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Kecskemét az elmúlt évek szak-
mai építőmunkájának köszön-
hetően a gazdaságtudományi kép-
zések terén is felkerült a hazai 
felsőoktatási térképre, az egye-
tem színvonalas oktatása egyre 
több közgazdászhallgatót vonz.  A 
Neumann János Egyetemen június 
28-án írta alá ünnepélyes keretek 
között dr. Fülöp Tamás rektor és 
az ELTE kancellárja, dr. Scheuer 
Gyula azt a különleges, a gaz-
daságtudomány területét érintő 
együttműködési megállapodást, 
mely a jövőben hozzájárulhat 
mindkét egyetemen a minőségi és 
hatékony oktatás fenntartásához, 
továbbfejlesztéséhez.

Turai Laura

Egyedülálló együttműködési megál-
lapodást írt alá nemrég a Neumann 
János Egyetem és az Eötvös Loránd 
Tudományegyetem. A megállapodás 
segítségével szervezett, áttekinthető 
rendszerben vesznek részt az ELTE ok-
tatói a 2021/22-es tanév őszi félévétől 
a 2023/24-es tanév tavaszi félévének 
végéig a kecskeméti Gazdaságtudomá-
nyi Kar képzésében. 

Az ünnepélyes eseményt a Kecske-
mét Campus épületében rendezték 
meg. Az eseményen részt vett többek 
közt dr. Scheuer Gyula, az ELTE kancel-
lárja, dr. Fülöp Tamás, az NJE rektora, 
prof. dr. Ormos Mihály, az ELTE Gaz-
dálkodástudományi Intézetének igaz-
gatója, Maráz Vince pénzügyi igazga-
tó, dr. Csizmadia Norbert, a Neumann 
János Egyetemért Alapítvány elnöke és 
Gaál József alpolgármester.

A megállapodás elsősorban a gaz-
daságtudományi képzési területen az 
oktatási folyamatok összehangolására 
irányul. Arra, hogy a már elinduló kép-
zések az alapképzési szakokon milyen 
módon tudják bevonni a kecskeméti 
oktatók mellett az ELTE oktatói állo-
mányát. A cél, hogy a képzésekben 
minél magasabb minőséget és színvo-
nalat, hallgatói utánpótlást tudjon biz-
tosítani a kecskeméti egyetem.

Dr. Fülöp Tamás, a Neumann János 
Egyetem rektora köszöntőjében a múl-
tat felidézve elmondta, a kar vezetésé-
nek és oktatóinak professzionalizmusa 
és a kecskemétiek befogadókészsége 
tette lehetővé, hogy szokatlanul rövid 
időn, féléven belül felépüljön az egye-
tem Gazdaságtudományi Kara.

Az oktatók felkészültségének, az 
egyedülálló ösztöndíjkonstrukciónak 
köszönhetően vonzóvá vált ez a kar 
is a hallgatók körében. Eredményes 
és gyors volt a beilleszkedés, sok 
tartalommal és sok értékes szem-
lélettel gazdagodott a kecskeméti 
felsőoktatás.

– Egy felsőoktatás igazi értékei a 
karok. Az együttműködés itt a felsőok-
tatás berkeiben mindig azt jelentette, 
hogy partnerségben közösen együtt 
értéket teremteni. Közös célok mentén 
dolgozni, valami maradandót alkotni – 
emelte ki dr. Fülöp Tamás.

A rektor szerint a kölcsönösség és 
az együttműködés megnyilvánulása, 
hogy egykor a kecskeméti felsőoktatás 
kapott hatalmas segítséget a szakok 
elindítása, a kar megalapítása során, 
most pedig a kecskeméti egyetem tud 
közreműködni abban, hogy az ELTE 
Gazdaságtudományi Intézete még 
meghatározóbb tényezője lehessen a 
fővárosi és országos gazdaságtudomá-
nyi képzéseknek.

A gazdasági képzések piacáról ki-

jelenthető, hogy a Budapesten kínált, 
nagy múltú egyetemek ugyan a legvon-
zóbbak, az elmúlt évek tapasztalatai 
azonban azt igazolják, hogy Kecs-
kemét fővároshoz való közelsége és 
fejlett gazdasági élete, az itt elérhető 
ösztöndíjak és nem utolsósorban az itt 
elérhető világszínvonalú oktatási kö-

rülmények képesek felvenni a versenyt 
a fővárosi kínálattal. Közös felelősség 
lett tehát a közel 600 hallgató színvo-
nalas képzése, akik itt tanulnak Kecs-
keméten. Az együttműködési megálla-
podás azonban nemcsak a kecskeméti, 
hanem a fővárosi egyetem számára is 
fontos.

– Nem kis irigységgel nézem az 
itteni fejlődést, ez egy fantasztikus 
épület, a strukturális feltételek nem 
csak hazai, akár nemzetközi szinten 
is kivételesek, s ahogy hallom, még 
sok fejlődési elképzelés van ezen a 
területen – mondta elismerően dr. 
Scheuer Gyula, az ELTE kancellárja. – 
Az együttműködés hátteret biztosít 
ahhoz, hogy az ELTE gazdaságtudo-
mányi képzésén oktatók szervezett 
módon részt vegyenek a kecskeméti 
egyetem képzéseiben, és ehhez egy 
erős szakmai és tudományos hátteret 
biztosítsanak.

Dr. Fülöp Tamás rektor hosszú távú 
együttműködést remél, amely magá-
nak a képzésnek a minőségét és fönn-
maradását, valamint a hallgatói után-
pótlást biztosítja, és bízik benne, hogy 
mintaként szolgál majd más felsőokta-
tási intézmények számára is.

Dr. Pázmándi Kinga, a Neumann Já-
nos Egyetem dékánja olyan lehetséges 
megoldásnak látja az együttműködést, 
mely nagyszerű lehetőséget biztosít 
arra, hogy intézményi szinten, rend-
szerszinten intézmények közötti ok-
tatási együttműködések valósuljanak 
meg.

– Sokkal átláthatóbb és magasabb 
minőségű, hatékonyabb megoldás, 
modell lehet. Számunkra nagy öröm 
ez, az elmúlt idők működésében is 
benne volt már ez a szál. Az ELTE 
Gazdálkodástudományi Intézete és a 
Neumann János Egyetem Gazdaságtu-
dományi Kara között már eddig is lé-
tezett együttműködés, most mintegy 
„kiléptünk a fényre”, és adunk neki 
egyfajta intézményes működési tere-
pet sok innovatív megoldással – nyilat-
kozta a Kecskeméti Médiacentrumnak 
dr. Pázmándi Kinga.

Az oktatás minősége, a gyakorlat-
orientált tudás átadása kitűzött cél 
volt eddig is, tulajdonképpen ezen a 
pályán marad a kecskeméti egyetem, 
szolgáltatásszellemiségű oktatást mű-
ködtetni továbbra is, melyhez kiváló 
lehetőséget biztosít a ma délelőtt alá-
írt megállapodás. 

Együttműködési megállapodást írt alá 
a Neumann János Egyetem és az ELTE

Projektzáró: hogyan 
lehetnek csendesebbek 
a repülőgépek?
A régi rendszerek, technológiák leépí-
tését és magasabb szintű újraépítését 
tűzte ki célul az a projekt, amelyben 
a Neumann János Egyetem GAMF Kara 
vett részt. A 2016-ban kezdődött munka 
záróeseményét június 28-án tartották 
meg online formában. A projektben 
azokat a technológiákat vizsgálták, 
amelyek egy hibrid repülő létrehozásá-
hoz szükségesek.

Hibrid repülőgépek kialakításán dolgozott 
a Neumann János Egyetem GAMF Kara. Az 
egyetem a „Diszruptív technológiák kuta-
tás-fejlesztése az e-mobility területén és in-
tegrálásuk a mérnökképzésbe” címet viselő 
projektben vett részt, melynek online projekt-
záró rendezvényét június 28-án délelőtt tar-
tották. Az intézmény a Budapesti Műszaki és 
Gazdaságtudományi Egyetemmel és a Szegedi 
Tudományegyetemmel közösen dolgozott 
azon, hogy magasabb szinten újraépítsenek 
már meglévő technológiákat. A GAMF Kar 
több alprojekttel kapcsolódott a pályázathoz. 
Vizsgálták a megnövekedett áramerősség ha-
tásait és a hibrid hajtásláncokat.

– Érdekes terület a repülés, repüléstechni-
ka. Városokban nagyon nagy zaj- és környe-
zetterhelést jelent a fel-, illetve a leszállási 
folyamat, ezért a projektben megfogalmazott 

cél, illetve eszköz volt, hogy a fel- és leszál-
lást próbáljuk meg elektromos üzemmódban 
végrehajtani – nyilatkozta dr. Weltsch Zol-
tán, a Neumann János Egyetem tudományos 
rektorhelyettese. 

A szerteágazó projektben vizsgálták azt is, 
hogy miként lehet napelemeket építeni egy 
repülőgép szárnyába. Ennek kapcsán pedig az 
akkumulátorok okozta plusz tömegre keres-
tek megoldásokat.

– Kutatás-fejlesztésünk során repülők, 
hibrid repülők tömegcsökkentési eljárásait 
vizsgáltuk, és azt találtuk, hogy hibridanyag-
párosításoknak az alkalmazásával jelentősen 
csökkenthető ez a tömeg. Viszont ezen hib-
ridanyag-párosítások esetében egy új kérdés 
merül föl. Hogyan oldjuk meg a kötéstechno-
lógiáját ezeknek a hibridanyag-párosítások-
nak? – tette hozzá dr. Weltsch Zoltán.

Ezért egy határfelületi vizsgáló berendezés-
sel azt kutatták az egyetemen, hogyan lehet 
például az alumíniumot kompozittal össze-
kötni. A projektben beszerzett eszköz segít-
ségével a kötési erőt háromszorosára tudták 
növelni. Az elért eredményeket a projektben 
részt vevő egyetemek képviselői foglalták 
össze. Ugyan hibridmeghajtású repülőt most 
nem építettek, fontos technológiafejlesztések 
történtek abba az irányba, hogy egyszer csen-
desebbek legyenek a felszálló repülőgépek.

A szellemi tulajdon  
oltalmáról született 
megállapodás
A tudományos műhelyek szellemi vagyonának jövőbeni hatékony megóvásában is segíti 
a Neumann János Egyetemet a Szellemi Tulajdon Nemzeti Hivatala. A két intézmény múlt 
pénteken Kecskeméten aláírt megállapodásának köszönhetően a diákok nemcsak karri-
erjükben lehetnek sikeresebbek, de közvetlen hasznát is láthatják kutatómunkájuknak 
úgy, hogy közben az egyetem szellemi tőkéje is gyarapszik.

Továbbfejlesztett femtoszekundumos impul-
zuslézer, szénszálakkal megerősített alumínium 
szendvicspanel, terhelési görbét is figyelő for-
galomoptimalizáló rendszer... A karon található 
találmányokat sorolta mai prezentációjában dr. 
Kovács Lóránt, a Neumann János Egyetem GAMF 
karának dékánja. A felsorolást hosszan folytat-
hatnánk a kutatóműhelyekben készülő újítások-
ról. Napjainkban a jó ötleteknek gyorsan lába 
kél, ha nem helyezik őket oltalom alá, mégis 
kevesen cselekednek időben.

Pomázi Gyula, a Szellemi Tulajdon Nemzeti 
Hivatalának elnöke július 2-án abból a célból 
érkezett Kecskemétre, hogy aláírja azt az új 
együttműködési megállapodást, amelynek kö-
szönhetően a szervezet a jövőben segíti majd a 
Neumann János Egyetemen megszülető szellemi 
tulajdont megóvni.

– Nagyjából 2019-ben a hivatalhoz beér-
kezett hazai szabadalmak száma alig érte el 
a 450 darabot, és ebből az egyetemek 10-es 
nagyságrendben veszik ki a szerepüket, mi-
közben a valós tudáshasznosításnak itt kel-
lene megjelennie prioritásként – mondta el 

Pomázi Gyula, a Szellemi Tulajdon Nemzeti 
Hivatalának elnöke.

A szellemi tulajdon védelme mindenkinek ér-
deke. A megállapodás egyik célja, hogy a hall-
gatók is megerősíthessék saját karrierlehető-
ségeiket, és gazdaságilag is hasznos újításaikat 
oltalom alá helyezhessék. 

– A Neumann János Egyetemen kulcsfontos-
ságú, hogy az elkövetkezendő időszakban az itt 
keletkező tudást megfelelő oltalomban, megfe-
lelő védelemben tudjuk részesíteni. Az egyete-
mek környezetében nagyon gyakran alakul ki 
olyan kutatási, innovációs ökoszisztéma, amely 
számos védelemre, oltalomra alkalmas fejlesz-
tést is tartalmaz – nyilatkozta dr. Fülöp Tamás, 
a Neumann János Egyetem rektora.

A megállapodásnak köszönhetően a Szellemi 
Tulajdon Nemzeti Hivatala felméri a jövőben az 
egyetem szellemi vagyonát, aktívan segít az ol-
talmi és szabadalmi ügyek intézésében, de még 
abban is támogatja majd az egyetemet, hogy a 
jövőbeni szellemi vagyont minél nagyobb rész-
ben gyarapíthassák.

 Hájas Barnabás

Fotók: Banczik Róbert
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Az Emberi Erőforrások Miniszté-
riuma által közzétett felhívásra 
összeállított pályázatunkkal 
250 millió forint vissza nem 
térítendő támogatást nyertünk 
prevenciós célú egészségfejlesz-
tő szabadidősport- programjaink 
megvalósítására. A 100% támo-
gatási intenzitás lehetővé tette, 
hogy a megvalósítási időszak 36 
hónapja alatt folyamatosan szer-
vezzünk programokat a Dél-Alföld 
régió területén.

P r o g r a m j a -
ink elsődle-
ges célja volt, 
össz hangban 
a felhívás el-
várásaival, a 
felnőtt lakos-
ság egészség-
fejlesztése, a 

szabadidősport-tevékenység elter-
jesztése és a sportszolgáltatások-
hoz való hozzáférés biztosítása, 
különösen a hátrányos helyzetű cél-
csoportok számára, az ágazatközi 
szereplők tevékenységének össze-
hangolásával. A komplex lakossági 
testmozgásprogramok és szabad-
idősport-események megvalósítása 
kapcsán cél volt, hogy a programok 
mérhető módon ösztönözzék és se-
gítsék a lakosság fizikai aktivitását, 
a minőségi sportszolgáltatásokhoz 
való gyors és egyenlő esélyű hoz-
záférését, valamint a szakemberek, 
sportszolgáltatók közötti tuda-
tos tapasztalatcserét, valamint a 
szemléletformálást.

A projekt komplex szemléletmódjá-
nak következtében sokrétű programe-
lemeket valósítottunk meg, amelyek 
során kiemelt figyelmet fordítottunk 
a fogyatékkal élőkre, az idősekre és 
a munkaadókra is. Feladatunk a régió 
teljes felnőtt lakosságának egészsé-
ges életmódra ösztönzése volt, és ezt 
szolgálták programelemeink, temati-
kánk, mely az életminőség megőrzé-
sének, javításának 5 fontos elemére 
alapozott: 

– rendszeres mozgás
– tudatos táplálkozás
– regeneráció
– mentális kondicionálás
– aktív közösségi élet

Az elmúlt 3 év során több mint 130 
eseményt szerveztünk, 50 feletti part-
nerszervezettel működtünk együtt, 
és közel 7 000 résztvevőt vontunk be 
programunkba.

Szamler László
RÖPKE SE alelnök

A FELNŐTT LAKOSSÁG PREVENCIÓS CÉLÚ  
egészségfejlesztése a szabadidősport révén
T.E.NY.É.R Tér – Erő – Nyerő – Életmód - Reform | EFOP 1.8.6-17-2017-00001

Európai Szociális
Alap
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Egy késő ókori, keszthely–
fenékpusztai erőd 3D-s 
rekonstrukciójára vállalkozik 
egy nemrég megnyitott 
kiállítás a Cifrapalotában. A 
Balatoni Múzeum vendégtárlata 
október végéig tekinthető meg 
Kecskeméten.

A Múzeumok Éjszakájának a nulladik 
napjaként is tekinthetünk a Cifrapa-
lotában ma nyílt izgalmas kiállítás be-
vezető eseményére. A város nevében 
Sztachó-Pekáry István, a kecskeméti 
értékmegőrzési bizottság elnöke nyi-
totta meg ezekkel a szavakkal azt az 
izgalmas kiállítást, melyet a Balatoni 
Múzeum hozott el a Kecskeméti Ka-
tona József Múzeumba.

A kiállítás a Keszthely–Fenékpusz-
tán 2006 óta folyó új kutatásokból 
kiindulva egy késő ókori erődnek 
és épületeinek 3D-s rekonstrukció-
jára vállalkozik. A terület már közel 
150 éve kutatott, mégis mind a mai 
napig újabb és újabb titkait sikerül 
megfejteni.

A tudományos, népszerűsítő anyag 
egyrészt a Kr. u. 4. században épült 
erőd hajdani védrendszerét és épü-
leteit varázsolja újjá modern digitális 
módszerekkel, 3D-rekonstrukciók 
formájában, másfelől pedig egy régé-
szeti park megvalósítására közvetít 
időszerű koncepciókat. 

A kiállítás október 24-ig látogatha-
tó, keddtől vasárnapig 10.00-17.00 
óráig.

 V. J.

HÁROMDIMENZIÓS ERŐD TITKAI 
tárulnak fel a Cifrapalotában

Megnyílt a Tér a Térben 
koncert sorozata
Ebben az évben is folytatódik a TérZene programsorozat. A múlt 
péntek délutáni nyitókoncerten a Kecskemét Brass rézfúvósegyüt-
tese lépett föl Kecskemét Főterén, a Tér a Térben.  

A borús, zivatargyanús időjárás el-
lenére megteltek a padok a július 
2-ai, Tér a Térben rendezett rézfú-
vóskoncerten. Kis időre a nap is ki-
sütött, ahogy a zenészek pódiumra 
álltak. Az alkalmon jelen volt Sze-
berényi Gyula Tamás alpolgármes-
ter is, aki elmondta, hogy ezzel a 
programmal is próbálják megtörni 
azt a rossz hangulatot, amelyet a ko-
ronavírus-járvány okozott az elmúlt 
időszakban.

A szívhez szóló klasszikus dalla-
mok és a pörgősebb, könnyedebb 
hangvételű zeneszámok változa-
tosságukkal örömöt okoztak ki-
csiknek-nagyoknak egyaránt. Még 
a szakadó eső sem tántorította el a 
résztvevőket, a zápor alatt a zené-
szek fedezékbe vonulva folytatták, s 
a közönséget sem zavarta a szeszé-
lyes időjárás. 

Idén az EMMI támogatásával való-
sul meg a programsorozat, melynek 
keretein belül minden pénteken 17 
órakor találkozhatnak a koncertek 
kedvelői ugyanitt. 

Kecskemét Brass
A zenekar 2016-ban alakult a Kecs-
keméti Szimfonikus Zenekar és az 
M. Bodon Pál Zeneiskola rézfúvósta-
nárainak tagjaiból. Az együttes célja, 
hogy népszerűsítse Kecskeméten és 
a megyében a rézfúvós zenét, és job-
ban megismertesse a hangszereket 
mind a felnőttek, mind a gyerekek 
körében. A Kecskemét Brass tíz ál-
landó tagból áll, de bizonyos esetek-

ben kibővül akár 14-15 főre is, attól 
függően, hogy az adott darab mek-
kora létszámra van hangszerelve. Az 
együttesen belül működik egy réz-
fúvóskvintett is, mely a Dombóvári 
Országos Kamaraversenyen aranymi-
nősítést és nívódíjat nyert. Reperto-
árjukban megtalálhatók reneszánsz, 
barokk és klasszikus művek, de a mo-
dern kori filmzenék és a könnyebb 
zenei műfajok is felcsendülnek fel-
lépéseiken. A zenekar rendszeresen 
ad koncerteket a helyi és környező 
templomokban, melyek igazán fel-
emelő és csodálatos hangzásvilágot 
adnak a rézfúvós zenének.

Megalakult a Regionális Könyvtárak Kollégiuma a Bács-Kiskun Megyei 
Katona József Könyvtárban június 28-án. A kollégium koordinációs fel-
adatokat lát el a megyei hatókörű könyvtárak között, emellett célja, 
hogy a határon túli könyvtárak ellátását megszervezze, megújítsa.

Az újonnan alakult Regionális Könyv-
tárak Kollégiuma a szakmai munka 
hátterében folyó folyamatokat szerve-
zi meg, vagyis koordinációs feladato-
kat lát el a megyei könyvtárak között, 
illetve a határon túli könyvtárak ellátá-
sát szervezi, újítja meg.

– Most elsősorban ki kell dolgoz-
nunk saját működésünk rendjét, 
másrészt el kell indítanunk azokat 
a pilotokat, programokat, amelyek 
lehetővé teszik azt, hogy két fontos 
feladatunkat ellássuk. Az első a tele-
pülési könyvtárak ellátásának javítása, 
a másik pedig, hogy kitaláljuk, milyen 
hatékony formában tudnánk a hatá-
ron túli magyarok számára a könyv-
tári ellátást biztosítani – nyilatkozta a 
Kecskeméti Médiacentrumnak dr. Ko-
vács Béla Lóránt, a Debreceni Méliusz 
Juhász Péter Könyvtár igazgatója, aki 
azt az is elmondta, szimbolikus jelen-
tősége van annak, hogy Kecskeméten 
alakult meg a kollégium.

– A kecskeméti könyvtárnak nagy 
hagyományai vannak egyrészt a kép-
zések terén, másrészt nagyon szép a 
gyerekkönyvtára. Mintaértékű az is, 
ahogyan megszervezték a kis vidéki 

könyvtárak ellátását. Ezekkel a jó gya-
korlatokkal egyértelműen gyarapítani 
tudják az országos könyvtári közös-
séget – hangsúlyozta dr. Kovács Béla 
Lóránt.

Az alakuló ülésen részt vett Kecs-
kemét alpolgármestere, Szeberényi 
Gyula Tamás is.

– A kollégium megalakulása kicsit 
visszaigazolja az elmúlt évtizedek 
munkáját, amelyet a könyvtári szak-
emberei itt, Kecskeméten elvégeztek. 
A jövőre vonatkozóan pedig azt jelzi, 
hogy a kecskeméti könyvtár egy meg-
kerülhetetlen intézmény nemcsak a 
városban, hanem a térségben is. Büsz-
kék vagyunk a könyvtárunkra, és örü-
lünk annak, hogy most már regionális 
hatókörben is tevékenykedik – emelte 
ki az alpolgármester.

A kollégium tagjai prof. dr. Kásler 
Miklós emberi erőforrások miniszte-
rének képviselőiből, továbbá a győri, 
a debreceni, a kecskeméti regionális 
könyvtárakból állnak, de az Orszá-
gos Széchenyi Könyvtár főigazgatója 
is rendszeresen tanácskozási joggal 
rendelkezik.

 Molnár H. Boglárka  

Kecskeméten alakult 
meg a Regionális 
Könyvtárak Kollégiuma

Fotó: Banczik Róbert

Fotók: Banczik Róbert
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90 éve, 1931. 
július 9-én szüle-
tett Krencsey Ma-
rianne színész-
nő, az elmúlt 
évszázad ötve-
nes és hatvanas 
éveinek magyar 
filmcsillaga, a 
Liliomfi főszereplője. Színpadi pályája 
a Vígszínházban indult, majd Kecske-
méten, Szolnokon és Pécsett folytató-
dott, míg 1963 és 1966 között a József 
Attila Színház tagja volt. Kecskeméti 
emlékeit 2011-ben így összegezte: 
„A »hírös város« egyik legkedvesebb 
emlékem marad örökké. 53 év telt el 
azóta, hogy Sárosi Gáborral és Máthé 
Etával szerepeltem abban a gyönyörű 
színházban a Bende Miklós rendezte 
darabban. Életrajzi könyvem (Equinox 
– 2001) egyetlen vidéki bemutatója is 
Kecskeméten volt.”

75 éve, 1946. 
július 11-én 
hunyt el Hültl 
Dezső építész, 
egyetemi tanár, 
az MTA tagja. 
1870. április 
6-án született. 
1913-tól 1940-
ig a Műegyetem mű- és díszépítéstani 
tanszékének tanára, 1930-tól 1932-ig 
az intézmény rektora volt. Az építész-
képzés megreformálását szorgalmazta. 
Művei, így például a volt Pajor-szanató-
rium, a Mester utcai kereskedelmi is-
kola, az ELTE bölcsészkarának épülete, 
a zugligeti templom és rendház stb. a 
történelmi új reneszánsz, még inkább 
az újbarokk stílus képviselői. Külön fe-
jezetet képeznek munkásságában a pi-
arista rend számára tervezett épületek. 
1930 és 1933 között az ő elképzelései 
alapján épült fel a kecskeméti piarista 
gimnázium épülete is. 

Lapunk 
archívumából
A zeneiskola jó híre 
„Hogy a városi zeneiskola, bár még csak 
rövid ideje áll fönn, milyen szép sikereket 
ért el a zeneoktatás terén, azt a nyilvános 
növendék-előadások alkalmával többször 
is módunkban állt konstatálni. Most isko-
lánknak olyan sikeréről értesülünk, mely 
azt bizonyitja, hogy jó hire van az ország 
fővárosában is. Aradon t. i. a zenekedvelők 
egyesülete által föntartott zeneiskola mel-
lé, a modern igényeknek megfelelő városi 
zeneiskola felállitását tervezik. A tervezők 
az országos magyar zeneakadémiához for-
dultak szervezeti szabályzatért, tantervért, 
költségtervezetért stb. Onnan pedig a kecs-
keméti városi zeneiskolához utasitották 
őket, mint a mely egy modern igényű, de 
kisebb keretű zeneiskola mintaképe és tel-
jesen az országos zeneakadémia intencziói 
szerint van szervezve. […] Erre a sikerre ép 
oly büszke lehet városunk közönsége, mely 
ily mintaszerű zeneintézet felállitását lehe-
tővé tette, mint az iskola derék igazgatója, 
Szent-Gály Gyula s a többi buzgó tanerők.”
 (KL, 1896. július 12.)

Hetente egy vagon 
pénzjegy
„Az infláció szörnyű méreteire misem jel-
lemzőbb, mint az az elképesztő adat, hogy 
Kecskemét hetenként egy vagon bankót 
kap a Nemzeti Bank útján. Ennyi helyet 
foglal el az a rengeteg leplombált láda, 
amelyben megérkezik Kecskemétre a leg-
frissebben készült ropogós bankjegyek 
szűnni se akaró éktelen áradata. Jellemző 
tünete az inflációnak még az is, hogy a 
Nemzeti Bank több mint fél esztendeje nem 
találkozott hamis bankjeggyel. Eszeágába 
sem jut senkinek, hogy bankót hamisítson, 
mert mire elkészülne a nyomtatással, any-
nyit sem érne a csinált bankjegy, amennyi-
be a papírja kerülne.” 
 (KL, 1946. július 9.)

A város 
krónikáiból

Mi mindent gyógyít 
a méhek levegője?
Az első magyarországi kaptárterápiás házat Fehér Péter építette fel 
Kiskunhalas közeli tanyáján. A természetgyógyászati elv szerint a kap-
tárokra épített házba áramló levegő, zsongás és biorezonancia számos 
betegségre jelent gyógyírt. A riportot a Természetvédelem határok 
nélkül című KTV-magazin július 10-ei adásában sugározzák 19 órától.

Fehér Péter, a kaptárterápiás ház 
építője a Természetvédelem hatá-
rok nélkül című műsorban elmond-
ja, hogy a méhek efféle hasznos 
tulajdonságainak felhasználására irá-
nyuló kezdeményezés már az ezer-
nyolcszázas években ismert volt. 
– Csodálatos pavilonokat építettek, 
ahová a méhész járt be pihenni 
– fogalmaz.

Manapság új erőre kapott a 
kaptár terápiás házak építésének szo-
kása, úgy keleten, mint nyugaton. 
Különböző méhes házakat építenek 
az oroszok, ukránok, de megtaláljuk 

ezt a terápiaformát például Szlovéni-
ában vagy Franciaországban is. – A 
méhek nemcsak a nektárgyűjtéssel, 
mézkészítéssel, virágbeporzással 
hajtanak hasznot, hanem bizonyos 
gyógyító erővel is rendelkeznek – 
mutat rá Fehér Péter. – Képzeljünk el 
egy kaptárt, ahol 60 ezer méhecske 
él rendkívül kis helyen. Mégis meg-
van az a tulajdonságuk, hogy ilyen 
nagy tömegben is egészségesek tud-
nak maradni.

Erre épít a kaptárterápiás ház mű-
ködési elve is, a tulajdonos szerint 
légúti megbetegedésekre, arcüreg-

gyulladásra, de a biorezonancia ré-
vén még a depresszió gyógyítására 
is alkalmas. – Ez egy relaxációs hely, 
ahol megnyugszik az ember, lelassul-
nak az idegi tevékenységek, nagyon 
könnyedén el tud aludni, majd pihen-
ten és üdén ébred fel – teszi hozzá.

A házat magasra pozícionálták, 
hogy a kaptárakat el tudják helyezni 
alatta. Padlója átereszti a kaptárleve-
gőt, biorezonanciát és a kaptárzajt, 
ezáltal fejti ki jótékony hatását az 
egészségre.

A teraszon áll Magyarország 
egyetlen meglévő – Szent Ambrust, 
a méhészek védőszentjét ábrázoló 
– kaptárszobra, melyet a múlt szá-
zad elején készítettek a méhészek. 
Korábban nagyon sok ilyen kaptár-
szobor született méhészek, egyben 
laikus művészek jóvoltából, a kiskun-
halasi alkotásban például két méh-
család kapott helyet. 

KÉTHETENTE 
SZOMBATONKÉNT 

19 ÓRÁTÓL

Benkővári Zoltán művészettu-
domány szakot végzett, majd 
hazatért szülővárosába, Kecske-
métre. Kezdetektől írt, de eddig 
nem szánta el magát publikáció-
ra. Most viszont, (saját bevallása 
szerint) „patrióta” hangnemünk 
által megszólítva, haikukoszo-
rúk megmutatására vállalkozott. 
A haiku különös keleti (kínai, ja-
pán) műfaj: három sorát 17 szó-
tag alkotja, ami nálunk egyetlen 
szép hosszú sort tenne ki: tehát 
jóformán elhangzik, mikorra 
belefognánk. Nem így Kínában, 
ahol a dallamos egyszótagok 
mondataiban ennyivel akár az 
egész univerzumot körbe lehet 
ölelni. Benkővári Zoltán ezt a 
keleti bravúrt próbálja leképez-
ni a magyar nyelvben. A lényeg-
re törekszik, kozmikus alapszituáci-
ókat jelenít meg: víz, kő, árny, Nap. 
Élhető, gyógyító környezetet idéz 

meg: bambusz, tó, réce. Állatok, ma-
darak, varjak, verebek, halak, tűzlep-
ke, és így tovább… A végtelenségig 

variálható a természet körforgásos 
játéka, melyben az ember nem más, 
mint kifinomult észlelő és gondos tö-
mörítő. Benkővári Zoltán nüanszokra 
érzékeny dalaival nemes versenyre 
kell, hogy szálljon az újabb időkben 
csapatban vonuló haikuszerzőkkel. 
Igyekszik elkerülni ennek a rebbené-
keny, ugyanakkor magvas műformá-
nak a fellazítását. Hagyományőrző 
alkat, aki magyarságába építi vissza 
a távol-keleti, közel-keleti világkép-
rendszert. Körömnyi haikuit ma-
gunk elé idézve merjünk önfeledten 
elmerülni a csendesen választékos 
képekben!

Benkővári Zoltán
haikuk
víz szárad kövön
árnyakat rajzol a Nap
estére marad

l

ágakat bont a
bokor nyúlik az árnyék
tart még a napjuk
l

összeértek a fák
kiszáradt kertben áll meg
kő alatt a víz
l                                                  
bambusz bólogat
körötte sás nő hamar
gyökerük a tó
l                                                                                                                             
levél pörög a
tóba rebben egy réce
tán jön már a tél
l

este eljönnek
a varjak víz hömpölyög
reggel verebek
l

lepke hull gyorsan
az árba halak várják
omló lepedék
l

bokor volt egykor
ágrakás most szép halom
tűzlepke rebben
l

esőcsepp hull a
szikkadt róna tavába
felhő nyílt oda
l

levél pörög a
tóba rebben egy réce
tán jön már a tél
l

varjak jönnek az
ég alatt szárnyuk az éj
reggel verebek                                                                        
l

nőttön-nő a fa
ráterül majd az Idő

kidől már hamar
l                                                                            
bimbózik a birs
vérvirág hull az égre
gazban fonnyad el
l 
fénylenek a kis
fűzcsonkban bagolyszemek
kivont kard az mind 
l 
fagyott ág hullt a
tó jegére hangtalan
s fehér lett újra
l

májusban hull az
ősz legelső levele
minden az Idő

Ami a finom észrevételeket illeti: alig 
észlelhető a „kövön száradó víz”, a 
Nap árnyrajza; a bokor ágépítő ellen-
állása, mikronnyi árnyéknyúlás. A kert-
ben összeérő fák kő-víz-aszkézise. Ré-
cerebbenés és levélpörgés veszendő 
pillanata. A tó-gyökerű bambusz és 
a sás. A haiku kedveli az Ég madara-
it, mivel lélekközvetítők. Meglepően 
leleményes kép: lepkékre leső halak 
„omló lepedéke”. Az égő rőzserakás 
bennfentes „anatómiája”, a „szikkadt 
róna” magányos esőcseppje. A haiku-
költő a fa növekedését is számontartja 
a létezés örömhírét hirdetve. A „fűz-
csonk bagolyszemeiben” felvillan a 
gyilkos veszélyforrás. Hangzóvá válik 
az elfehéredett fagyott ág „hangtalan” 
koppanása. Hangsúlyos csattanóval 
zárul a Benkővári-haikukoszorú az Idő 
mindent behálózó rettenetével-gyö-
nyörével; már fiatalon, májusban el-
kezdődik az ősz. Reméljük, Zoltának 
októberre is nyara marad!

 Turai Laura

Benkővári Zoltán: „Árnyakat rajzol a Nap” – HAIKUK

Írók-költők, 
figyelem! 

 ÁLTÓÁRAM
Várjuk továbbra is szerkesztőségünkbe a Bács-Kiskun 
megyéhez kötődő, az íráshoz kedvet-tehetséget érző alkotók 
műveit. Az írásokkal műfaji megkötés nélkül, folyamatosan 
lehet jelentkezni a valtoaram@hiros.hu e-mail címen. 
Az alsó korhatár 16 év. A részvételhez kérjük feltüntetni a 
nevet, születési dátumot, születési helyet és lakhelyet.

T. Lovász Márta grafikája

Kaptárház különlegessége a 
méhészek védőszentjéről készített, 

a ház bejáratánál álló százéves 
Szent Ambrus-kaptárszobor, 

amelyben korábban méhcsaládok 
kaptak helyet
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A Testnevelési Főiskolán ismerke-
dett meg a röplabdával. Egy nála 
idősebb diáktársa egy közértben 
szólította meg, s hívta meg röpiz-
ni – a vásárlást követő próba-
játékból egy egész életre szóló 
elköteleződés lett. Diplomája 
átvétele után több mint négy évti-
zeden át testnevelő tanárként és 
edzőként dolgozott Kecskeméten. 
S bár a felnőtt röplabdacsapat 
élén is sok szép eredményt ért el 
– többek között magyar bajnokok 
lettek –, önmagát mégis elsősor-
ban utánpótlásedzőnek tartja, 
pályája legnagyobb sikerének 
is a vásárhelyis diákjaival elért 
eredményeit véli. 15 éve nyugdí-
jas, ám gondolatai most is mindig 
a röplabda körül forognak, még 
az unokája mozdulatait látva is 
szeretett sportága jut eszébe.

– Mennyiben változott meg az élete 
2006-ban?

– 15 évvel ezelőtt abbahagytam a 
tanítást és az edzősködést is, azóta 
abszolút nyugdíjas vagyok. Nem is 
hívtak engem, de én sem kerestem új 
feladatot. Kecskeméten sok kiváló röp-
labdaedző dolgozott, a fiatalabbak elől 
vettem volna el a munkát, a bizonyítási 
lehetőséget, és én ezt nem akartam. 
Egyedül a fiamnak segítettem és segí-
tek most is, Szabolcsnak ugyanis van 
egy csapata Németországban, s bár 
csak az ottani harmadik osztályban 
játszanak, ügyesek, kifejezetten magas 
szinten röplabdáznak. Gyakran utazom 
ki hozzájuk, a januárokat többnyire ná-
luk töltöm, ilyenkor egyéni edzéseket 
tartok a játékosainak. Örömmel látom, 
hogy Szabi tehetséges edző, néhány 
éve a magyar utánpótlás-válogatott má-
sodedzői feladataival is megbízták.

– Milyen viszonyt ápol a röplabdás 
szakmával?

– Nyugdíjasként már nincs napi szin-
tű kapcsolatom a szövetség vezetőivel, 
bár épp nemrég engem is felkértek, 
hogy írjam össze, szerintem mit kel-
lene tudnia technikailag és taktikailag 
egy-egy korosztálynak. Azt pedig külö-
nösen nagy megtiszteltetésnek tartom, 
hogy a Magyar Röplabda Szövetség 
2019-ben úgy döntött, az év legkivá-
lóbb férfi teremröplabda-edzőjét kü-
löndíjjal jutalmazzák, s ezt az elisme-
rést rólam nevezték el.

A régi sporttársak közül többekkel 
természetesen most is közel állunk 
egymáshoz. Karagics Matyival, Nagy 
Petivel és Arató Sanyival fél szavak-

ból is értjük egymást, velük gyakran 
találkozom. 

Immár 4. éve a korábbi szövetségi 
kapitány, Garamvölgyi Matyi hívására – 
10 évig dolgoztam mellette – az Eb- és 
vb-döntős csapat játékosaival is össze-
jövünk. Fantasztikus élmény ezekkel az 
egykor vagány srácokkal beszélgetni, a 
régi szép élményeket feleleveníteni.

– Kikkel tart még szorosabb 
kapcsolatot?

– A közelebbi barátaimmal immár év-
tizedek óta egy kártyatársaságot alko-
tunk, hétről hétre együtt ultizunk. Saj-
nos, közülük többen már elhunytak. A 
mostani csapat is épp gyászol, Adamik 
Ferit, a kecskeméti női kosárlabdasport 
meghatározó személyiségét június de-
rekán vesztettük el. 

– A vírusjárvány mennyiben alakí-
totta át a mindennapjait?

– Óvatossá tett. Mivel elég sok be-
tegségem volt már és van most is, nem 
akartam feladni a magas labdát, hogy 
azután elkapjam ezt a „nyavalyát”. A 
megszokott életritmusomról inkább 
lemondtam – a kártyacsatákat is ki-
hagytam –, és az elmúlt másfél év nagy 
részét a tiszakécskei tanyánkon töltöt-

tem. Időm jó részében már korábban is 
ott voltam, hiszen egy ideje rákaptam 
a fafaragásra. Egykori hársfánk megma-
radt, el nem tüzelt rönkjeivel gyakran 
egész nap elbíbelődtem, magam és a 
barátaim, közeli ismerőseim örömére 
rendszerint egyszerű, kisebb méretű 
állatokat és pásztorembert faragtam 
ki belőlük. Sajnos tavaly szeptember 
1-jén belevágtam a kezembe, egy ujj-
percemet el is vesztettem. A gyógyulás 
hosszú időt vett igénybe, de már erő-
södnek az ujjaim, egy ideje ismét hasz-
nálni tudom a szerszámaimat.

– Családi élete hogyan alakult?
– Páromat, Bárány Máriát gyermek-

korom óta ismerem. Négy évig volt a 
menyasszonyom, a Testnevelési Főis-
kola miatt csak 1965-ben köthettük 
össze hivatalosan is az életünket. Fe-
leségem egy ideig a megyei tanácsnál 
kapott munkát, majd a Fémmunkás 
Vállalatnál volt főkönyvelő. Legfőbb 
érdemének azonban én nem a szakmai 
előmenetelét gondolom: az, hogy mind 
a mai napig kitartott mellettem – pedig 
a sport miatt évtizedeken át alig-alig 
látott – szerintem sokkal nagyobb tett! 
Azért pedig külön csodálom őt, amilyen 

türelemmel és erős akarattal az elmúlt 
évek betegségeit, műtétjeit végigvitte. 
Leányunk, Anita 1966-ban született. 
Kozmetikusmester lett, férjével és két 
fiával itt él Kecskeméten. Második gyer-
mekünk, Szabolcs 1976-ban látta meg 
a napvilágot. Családjával – párjával és 
két lányunokánkkal – Németországban 
él. Felesége háziorvos, míg a koráb-
ban egészségügyi főiskolát végzett és 
mentősként is dolgozó fiam az orvosi 
rendelő melletti labort vezeti. Náluk a 
nyáron nagy változás fog történni, Re-
gensburgba költöznek ugyanis. Fiunk 
ott egy még jobb csapatot irányíthat, és 
a legkisebb és hihetetlenül tehetséges 
unokámnak is lehetősége lesz maga-
sabb szinten sportolni. Kata gyönyörű 
szép kislány, és csak ámulok-bámulok, 
hogy milyen tornaérzéke van, minden 
külső segítség nélkül is fantasztikus 
dolgokra képes – megnézte a neten, 
és már meg is csinálta a rundel flick 
szaltót. Teljes szívemből drukkolok 
neki, hogy az új helyen kiváló segítőkre 
leljen, mert hiszem, hogy szép eredmé-
nyeket érhet majd el.

– Mit tart élete legnagyobb 
sikerének?

– Sok szép eredményt értem el a 
felnőttekkel, de úgy gondolom, hogy 
utánpótlásedzőként voltam igazán a 
helyemen. Életem legnagyobb élmé-
nyét is a fiatalok között kaptam: a vá-
sárhelyis csapatommal töltött 6 év fe-
lejthetetlen számomra. Harmadikosok 
voltak, amikor elkezdtük a közös mun-
kát, és nyolcadikig – bár minden létező 
versenyre beneveztem velük, szóval 
sokat játszottunk – egy kivétellel vala-
mennyi mérkőzésünket megnyertük.

– Tervei?
– Ami a röplabdát illeti, fiamnak sze-

retnék a jövőben is segíteni, egy-egy 
egyéni foglalkozást szívesen tartok 
majd a játékosainak. Ám az az igazság, 
hogy az utóbbi években gondolataim 
már állandóan az unokák körül forog-
nak. Ha látok valamit, vagy történik 
velem valami, mindig mindenről ők 
jutnak eszembe, Rengeteg szeretetet 
kapok tőlük. A múltkor iskolai fogalma-
zását a legkisebb rólam mint a példaké-
péről írta, de annak is nagyon örülök, 
hogy a fiúunokák közül a kisebbiknek 
július 24-én, azaz épp a születésnapo-
mon lesz az esküvője!

 Varga Géza

NÉVJEGY
Beregszászy Szabolcs röplabda meste-
redző, testnevelő tanár Szegeden született 
1941. július 24-én. Általános és középis-
koláit Budapesten végezte, 1959-ben az 
I. László Gimnáziumban érettségizett. 
Tanulmányait ipari tanulóként folytatta, 
1961-ben finommechanikai műszerész 
oklevelet szerzett. Még ugyanebben az 
évben felvételt nyert a Testnevelési Főisko-
lára. Diplomáját 1965-ben vette át, azóta 
Kecskeméten él. Előbb 7 évig a 607. számú 
Ipari Szakmunkásképző Intézetben, majd 4 
évig a Molnár Erik Általános Iskolában volt 
testnevelő tanár. A tanítás mellett a Volán, 
illetve a Kecskeméti Dózsa együttesénél 
dolgozott röplabdaedzőként, míg 1972-es 
megalakulásától a KSC utánpótláscsapata-
inak munkáját irányította. 1976-ban a fel-
nőtt gárda edzője lett. A következő kilenc 
évben sikert sikerre halmoztak, 1983-ban 
magyar bajnoki címet is szereztek. Közben 
10 évig a válogatott másodedzői és éveken 
át az edzőbizottság elnöki feladatait is 
ellátta, valamint 1979-től a GAMF-on is 
tanított. 1996-ban kényszerűségből kor-
kedvezményes nyugdíjba ment, de rövid idő 
múlva ismét diákok vették körül: 2006-ig 
a Vásárhelyi Pál Általános Iskola testneve-
lő tanára volt. Edzői munkája során meg-
számlálhatatlanul sok sikerben volt része. 
Tanítványai, felfedezettjei országos bajnok-
ságokat, diákolimpiákat nyertek. 30 válo-
gatott játékost edzett, közülük 15 kezébe 
ő adta először a labdát. Kiváló szakmai 
munkáját számos elismeréssel jutalmaz-
ták: 1985-ben mesteredzői címet kapott, 
és többek között a röplabdások legnagyobb 
kitüntetését, az Abád József-díjat, valamint 
1995-ben a Kecskemét Sportjáért Díjat, 
2006-ban pedig a Magyar Bronz Érdemke-
resztet is átvehette.

1995-ben a Kecskemét  
Sportjáért Díjat is átvehette

Beregszászy Szabolcs

MI 
VAN 
VELE?

Közéleti személyiségek, akikről régen hallottunk…

Legtehetségesebb játékosával,  
Szabó Zolival

Kecskeméti röplabdaedzőkkel, akik Dunszt Ferenc 
és az ő példáját követve indultak el pályájukon

Megemlékezést tartottak az 
Üldözöttek Emléknapja alkalmá-
ból június 29-én a Lestár téren. 
Az eseményen beszédet mondott 
dr. Salacz László országgyűlési 
képviselő, Szeberényi Gyula 
Tamás alpolgármester, valamint 
Varga László nyugalmazott re-
formátus püspökhelyettes.

Az Országgyűlés június 29-ét, Pé-
ter-Pál napját, a betakarítás kez-
detét nyilvánította a kuláküldözés 
idején tönkretett magyar gazdák 
emléknapjává.

– Az emléknap jelképes gesztus a 
méltóságukban és emberségükben 
tönkretett gazdák és leszármazotta-
ik felé, és fontos célja, hogy a soron 
következő nemzedékek is megismer-
jék a kommunista rendszer működé-
sének embertelenségeit, a magyar 
felső- és középparaszti réteg szen-
vedéseinek történetét – mondta dr. 
Salacz László országgyűlési képviselő 
az üldözöttek emléknapján.

Szeberényi Gyula Tamás alpol-
gármester a megemlékezésen ar-
ról beszélt, hogy az államhatalom 
a kulákokat a kapitalista rendszer 
utolsó maradványainak tekintette. 
A kulákok korlátozása a gazdasági 
és politikai élet minden területére 
kiterjedt. Az államhatalom rendőri, 
ÁVH-s zaklatással, internálással, pe-
rekkel, börtönnel, sőt kivégzések-
kel mindent elkövetett a kulákság 
felszámolására.

A koszorúzást követően a zárszót 
Varga László nyugalmazott reformá-
tus püspökhelyettes mondta.

– Legyen áldott úgy az emlékük, 
hogy ne felejtsük azt a közel 100 
ezer embert, akik feltalálhatók vol-
tak azokon a bizonyos kuláklistákon 
– mondta Varga László.

A műsorban közreműködtek Sza-
bó Sándor tárogatóművész, a Kecs-
keméti Református Énekkar, valamint 
a Kiskun Huszár és Honvéd Hagyo-
mányőr Egyesület tagjai. 

 M. H. B.

Üldözöttek emléknapja
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A legifjabb  
kecskemétiek

Szabó Izabella (édesany-
ja: Rajnoha Nelli) 
Kecskemét, Bárth Barna 
(Forgó Klaudia) 
Nyárlőrinc, Lédeczi 

Lenke (Meskó Dóra) Kecskemét, Szalai 
Száva (Gogolák Judit) Kecskemét, Pap 
Adél (Ábrahám Dorottya) Kecskemét, 
Gyurkovics Marcell (Malik Olívia) 
Kerekegyháza, Kovács Marcell (Berkes 
Anita) Tiszaalpár, Braunitzer Ferenc 
Márk (Kövesdi Gabriella) Kecskemét, 
Ilonka Elena (Kiss Ivett) Kecskemét, 
Sallai Natasa Vivien (Tóth Vivien) 
Kiskunfélegyháza, Gajdácsi Száva 
(Rácz Mónika) Kecskemét, Kiss László 
Tibor (Kovács Hargita) Kalocsa, Lajkó 
Zalán (Ajtai Viktória Izabella) Lakitelek, 
Horváth Zsolt Szebasztián (Trifont Erika 
Katalin) Kecskemét, Szekeres Alex 
Nolen (Csányi Vanessza) 
Kunszentmiklós, Nagy Benedek 
(Fazekas Tímea) Kiskunfélegyháza, 
Lakatos László (Lócskai Erika) 
Petőfiszállás, Fehér Anna (Kovács 
Csilla) Szabadszállás, Török-Bari 
Dorottya (édesanyja: Bari Kitti) Helvécia, 
Tenke Flóra (Miháli Ágnes) Kecskemét, 
Orosz Janka (Szolga Tímea) Kecskemét, 
Orosz Mátyás (Szolga Tímea) 
Kecskemét, Nacsev Lilla (dr. Mallár 
Lilla) Kecskemét, Földvári Máté (Nagy 
Evelin) Kecskemét, Tóth Kincső Anna 
(Katona Brigitta) Kecskemét, Németh 
Alex (Hochmajer Renáta) Dabas, Farkas 
Alexandra (Danka Ibolya) Tiszaalpár, 
Mukli Alisa (Czifra Judit) Kecskemét, 
Mózes Bence Zsolt (Kelemen Klaudia) 
Cegléd, Tóth Dorina (Olajos Zsuzsanna 
Mária) Kecskemét, Peltzer Kata Sára 
(Gyöngyösi Katalin) Kecskemét, Szabó 
Konor (Szabó Amanda) Szabadszállás, 
Molnár Tamás (Faragó Éva) Kecskemét, 
Szabó Réka (Kiss Luca) Nagykőrös, 
Herczegh Zoltán (Holczmann Kitti) 
Kunszentmiklós, Lővei Sára (Téti 
Szilvia) Orgovány, Szabó Benedek 
(Hortobágyi Hajnalka) Kecskemét, Gálfi 

Adrienn (Nagy-Gál Katalin) Kecskemét, 
Gilicze Lili (Seregély Szilvia) Bugac, 
Szodrai Milán (Juhász Anikó) 
Kecskemét, Kozák József Emir (Kozák 
Szimonetta) Kecskemét, Bodó-Molnár 
Balázs Róbert (Molnár Csilla) 
Kecskemét, Szénási Dorka (Szekér 
Zsuzsanna) Kecskemét, Herczeg Lilla 
(Oláh Éva) Kerekegyháza, Dányi Tamara 
(Vostyár Anett) Nagykőrös, Budaházi 
Patrik (Debreczeni Zsófia) Lajosmizse, 
Fekete Mária Sára (Petrányi Brigitta) 
Ágasegyháza, Bódog Nándor (Deák 
Szabina Tímea) Ballószög, Lisztes 
Levente Ernő (Nagy Ágnes) Kecskemét, 
Csősz Lara (Gyurász Margit) Fülöpháza, 
Kovács Mira (Hevesi Hajnalka) 
Kondoros, Nagy István Gábor (Pákozdi 
Dorottya) Soltszentimre, Császár 
Boglárka (Harasztovics Szilvia) 
Kiskunfélegyháza, Gál Levente (Gál 
Krisztina Xénia) Tiszaug, Janó Liána 
(Halász Bettina) Ballószög.

Halottaink
Szűcs Endréné Hörömpöli 
Irén 1953. (Mocsa), Tóth 
János 1930. (Szank), Gacs 
Tibor Lászlóné Máté Mária 
Ilona 1939. (Kecskemét), 

Buki János 1932. (Kiskunfélegyháza), 
Ménesi István 1935. (Kunágota), 
Micsonai Sándor József 1958. 
(Kecskemét), Kovács Mihály 1941. 
(Újpest), Szabó Jánosné Balai Erzsébet 
1937. (Kecskemét), Túri Balázsné 
Rőfös-Horváth Erzsébet 1928. 
(Kecskemét), Ungvári Józsefné Varga 
Ágnes 1950. (Jakabszállás), Szél József 
1952. (Kecskemét), Nyilas Istvánné 
Antal Judit 1936. (Kecskemét), Margit 
Ferenc 1950. (Kecskemét), Stégner 
István 1961. (Izsák), Kovács Sándor 
1938. (Kecskemét), Setétné Bús 
Julianna Mária 1948. (Izsák), Halászné 
Karádi Olga Mária 1952. (Kecskemét), 
Bognár Gáborné Papp Piroska 1944. 
(Orgovány), Vad Sándorné Szűcs Edit 
1960. (Hódmezővásárhely), Szűcs 
Ferenc 1939. (Hódmezővásárhely), 
Sersényi Sándorné Hajagos Mária 1938. 

(Kecskemét), Szél Pál 1953. 
(Kecskemét), Sárga Gyula 1941. 
(Izsák), Szénási Jenő 1942. 
(Kerekegyháza), Tóth Ferenc Miklós 
1948. (Kisújszállás), Végh László 1937. 
(Kecskemét), Törteli József 1950. 
(Kecskemét), Dinók Jenő 1955. 
(Kecskemét), Bakos Péter 1930. 
(Kecskemét), Ubornyák Mária Erzsébet 
1948. (Ladánybene), Aczél Albert 1944. 
(Kecskemét), Csík Sándor 1945. 
(Jakabszállás), Juhász László János 
1971. (Lajosmizse), Lucze Sándor 
1984. (Kecskemét), Keresztes Károly 
László 1927. (Kecskemét), Takács 
Katalin Enikő 1951. (Kecskemét), 
Dubicz Ferencné 1933. (Kecskemét), 
Ujszászi Imre 1936. (Izsák), Verebélyi 
Károly 1937. (Szabadszállás), Bézi 
Zsigmond 1940. (Szolnok), Kővágó 
Istvánné Morvai Margit 1938. (Kalocsa), 
Szabó Miklós József 1950. (Kecskemét), 
Baranyi István Sándor 1965. 
(Kiskunfélegyháza), Balogné Matkó Éva 
1955. (Kecskemét), Borsos Miklós 
Károlyné Borsos Ilona 1955. 
(Csánytelek), Tóth Imréné Csaplár 
Zsuzsanna 1930. (Fülöpszállás), Jenei 
Béla Pál 1948. (Kecskemét), Csendes 
Edit Ilona 1967. (Kecskemét).

Házasságot 
kötöttek
Csernus Attila és 
Szendi Anikó; Domokos 

Benjámin és Nagy Valentina, Kállai 
Zoltán Márk és Adorján Natália, Dudás 
Mihály és Pulay Nóra, Báldy István 
Roland és Mészáros Bertina, Hajas 
Krisztián és Szabó Laura Inez, Szabó 
Péter Ambrus és Farkas Nikolett, Berki 
Sándor Krisztián és Rózsa Renáta, 
Lemberger Imre és Kálló Viktória, Jáger 
Dávid és Kiss Csilla, Hornacsek Viktor és 
Pencz Zsófia, Kapitány Zoltán és Kántor 
Vivien, Vura Norbert és Ötvös Daniella, 
Kiss Zsolt és Dakó Bernadett, Markó 
Ákos és Jakubek Dóra, Rácz Csaba 
és Jakab Evelin, Dr. Bajnóczki András 
és Király Katalin, Szentendrei Dávid és 
Bárdos Erika Anna, Csorvási Levente és 
György Petra, Varga Domonkos és Kun 
Enikő, Kalán Ádám Sándor és Dobos 
Dorina, Pap Tibor és Horváth Fiorella, 
Bódi Dezső és Kállai Mariann.
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Keresztrejtvényünk megfejtői között kisorsolunk 
egy darab kétszemélyes belépőjegyet a július 30-i 
„Galamb száll a Hortobágyon” című vacsorával, 
lovasprogrammal egybekötött nótaestre,  
a lajosmizsei Új Tanyacsárdában.

A nyertesek nevét a következő lapszámban közöljük. 
A megfejtéseket július 22-ig várjuk  
a jatek@hiros.hu e-mail-címre vagy postán  
a Kecskeméti Televízió címére:  
6000 Kecskemét, Szabadság tér 2.
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A június 17-i lapszámunkban megjelent rejtvény megfejtése:

Jótékonysági könyvárusítás 
Óriás képregény készítés

A nyertes – Nyitrai Éva (0620239….) – kétszemélyes 
belépőjegyet nyert a Hírös Agóra Kápolna 24 – Dúdolva 

mesélek című július 17-i udvari koncertjére. 

Kérjük a nyertest, hogy a 76/570-440-es telefonszámon  
vagy a jatek@hiros.hu e-mail-címen egyeztessen időpontot  

a nyereményátvételhez

Ki ad ja a Kecskeméti Lapok KFT.  
megbízásából a Kecskeméti Televízió  
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műszaki igazgató

Kéz ira to kat nem õr zünk meg  
és nem kül dünk vis  sza. 

Megnyílt a Csillag-
fény Udvarszínház

Új színpaddal bővült 
pénteken Kecskemét 
színházi palettája, 
ugyanis megnyitotta 
kapuit a Csillag-
fény Udvarszínház a 
Hunyadivárosban. Az 
eseményen részt vett 
Szeberényi Gyula Ta-
más alpolgármester is. 

Az előadás az eső miatt ugyan beltérre kényszerült, de ez 
nem szegte kedvét sem a színészeknek, sem a közönségnek. 
Az évad amúgy is egy remek vígjátékkal indult a Csillagfény 
Produkció elnevezésű amatőr színjátszó társulat előadásá-
ban.  A premierként szereplő „Miért nem csináljuk ezt gyak-
rabban?” című darab előtt Szeberényi Gyula Tamás alpolgár-
mester mondott köszöntőt, a végén pedig közös tortázásra 
és állófogadásra várták a nézőket.

Az előadást Mahalek Gábor, a ceglédi Patkós Irma Művé-
szeti Iskola művésztanára rendezte. Romantikus vígjátékot 
láthattak a nézők egy férfi és egy nő kapcsolatáról, akik egy 
étteremben találkoznak. Bár mindkettőjüknek van családja, 
ötévente összetalálkoznak egy hotelszobában...

Türei Márknak az udvarszínház szervezőjének elmondása 
szerint olyan neves művészek lépnek majd fel a Csillagfény 
Udvarszínházban, mint Koltai Róbert, Kálloy-Molnár Péter, 
Pindroch Csaba, Derzsi György, de a Pesti Művész Színház és 
a Körúti Színház is tart náluk bemutatót.
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A Kecskeméti Sportiskola a 
koronavírus-járvány ellenére si-
keres évet zárt, mert a verseny-
sportágakban a fiatalok tovább 
edzhettek, a közösség erősödött. 
Az iskolai tornatermek bezárása 
átmenetileg gondot jelentett, 
azonban a Kosárlabda Akadé-
mia pályázatának segítségével 
megépült Univer Sportcsarnok 
több sportágnak biztosított 
edzéslehetőséget. A KESI 11 
szakosztályában több mint 80 
szakember irányításával mintegy 
1300 gyerek sportol. Az elmúlt 
szezon nehézségeiről és eredmé-
nyeiről beszélt Fritz Ágnes, a KESI 
sportszakmai igazgatója.

– Ez volt a legnehezebb év, amióta 
a sportiskola létezik Kecskeméten, 
ennek ellenére nagyon sok szép, or-
szágos visszhangot kiváltó eredmény 
született. Hogyan tudtak a nehéz 
időszakban dolgozni a sportiskola 
különböző szakosztályai?

– Az elmúlt évet az alkalmazko-
dás évének is nevezhetném, mert 
rengeteg plusz feladatot meg kellett 
oldanunk. Engedélyezett volt a ver-
senysport, amely nem minden szak-
osztályt érintett, mert a különböző 
szövetségek különböző szempontok 
szerint rendelkeztek: ezekhez igazod-
nunk kellett. Volt olyan bajnokság, 
amelyben zavartalanul folytatódott a 
versengés. A dzsúdó-, a birkózó-, va-
lamint az asztalitenisz- és a kézilabda-
szövetség felfüggesztette a bajnoksá-
got. A szakembereknek nagy feladatot 
jelentett a gyerekek felkészítése és 
motiválása. Ezt összefogással sikerült 
megoldani, ami azt is mutatja, hogy 
nagyon jó, összetartó közösség a 
Kecskeméti Sportiskola. A létszám 
mindenütt stabil maradt, a birkózóink 
egy korosztállyal növekedtek. Mun-
kánk elismeréseként a Sportegyesü-
letek Országos Szövetségétől komoly 

támogatást kaptunk mint kiemelt vi-
déki sportszervezet.

– A járvány miatt mekkora volt a 
lemorzsolódás?

– A létszámváltozás nagyon mini-
mális volt. Kitartók voltak a gyerekek 
és a szülők is. Ebben az időszakban a 
gyerekek egyik örömforrása az edzés 
és a versenyzés volt, mert a közösségi 
életbe be tudtak kapcsolódni. Bizton-
ságos körülmények között szívesen 
jöttek edzeni, találkozni. Szigorú pro-
tokoll szerint folytak az edzések, az 
orvosi háttér is biztosítva volt. A szü-
lők is jó szívvel engedték el a sport-
iskolába a gyerekeket, mert tudták, 
hogy itt biztonságos körülmények 
között sportolnak. 

– Kecskeméten a különböző sport-
ágak utánpótlása az iskolai előkészí-

tő csoportokra épül. Ez nem tudott 
működni, mert az iskolákat bezárták. 
Hogyan sikerült ezt az űrt pótolni?

– A Covid-járvány miatt az iskolai 
előkészítő csoportok nem tudtak in-
dulni és működni, mert nem lehetett 
bemenni az intézmények tornaterme-
ibe. A KESI szakemberei már dolgoz-
nak azon, hogy a tanítás kezdetével 
ismét be tudják indítani az előkészítő 
csoportok rendszerét.

– Milyen eredmények születtek?
– Az országos bajnokságokon elért 

eredmények bizonyítják, hogy sikeres 
volt a felkészítés, komolyan edzettek 
a fiatalok. A röplabdázóknál az U13, 
U15 és az U17-es korosztályú fiúk or-
szágos bajnokok lettek, aminek ered-
ményeként a KESI az egyesületek és a 
sportiskolák között az ország legjobb 

utánpótlásképzője lett. Óriási segítsé-
get jelentett, hogy a Mercedes-Benz 
Gyár Nemzeti Kosárlabda Akadémia 
sportfejlesztési pályázata segítségével 
a Bányai Júlia Gimnáziumban elkészült 
az Univer Sportcsarnok, ahol a röplab-
dásoknak is több edzési lehetőség 
adódott. Ez pont abban a szakaszban 
történt, amikor az országos döntőkre 
készültek a csapatok.

A dzsúdósok 3 országos első helye-
zést szereztek a versenyek elindulása 
után, az atléták 10 országos versenyt 
nyertek, a jégkorongozóknak az 
U14-es és az U16-os korosztályban 
is sikerült megnyerni a 3x3-as ma-
gyar bajnokságot. A birkózók is jól 
szerepeltek, a kézisek is hozták az 
eredményeket a különböző kupákon. 
A vízilabdázók a felsőház kapujába 
jutottak.

A sportiskola 3 országos bajnoki 
döntőt rendezett.

– Az úszásoktatásra óriási igény 
van. Indulnak-e nyári táborok?

– Újraindulhatott az úszásokta-
tás, valamint hatalmas érdeklődés 
mellett indultak el a nyári táborok 
is, a létszámok nagyon gyorsan be-
teltek. Az úszók a vízilabdázók és a 
kézilabdázók a szokásos táboraikat 
elindították. Napközis modell szerint 
működnek, külsős gyerekeket is fo-
gadtak. Augusztustól pedig el fognak 
indulni a versenyző csapatok részére 
az edzőtáborok.

– Milyen tervekkel indítják a követ-
kező szezont?

– A legfontosabb az, hogy biztosít-
suk azoknak a lehetőséget, akik spor-

tolni szeretnének szakosztályainkban. 
Mindenkinek lehetőséget szeretnénk 
teremteni, hogy álmaikat megvalósít-
sák, a KESI sportközösségéhez tartoz-
zanak. További fejlesztések indulnak, 
amelyeket nemcsak a sportolók, ha-
nem az adott intézmény minden diák-
ja, sőt a város sportolni vágyó polgá-
rai is használhatnak.

A Zrínyi Ilona Általános Iskolában 
elkészült a két kültéri röplabdapálya, 
amely a toborzás szempontjából is 
ideális lesz, mert az iskola a röplabda 
egyik bázisintézménye.

Elindítjuk a Kocsis Pál Szakközép-
iskola tornacsarnokának a felújítását, 
valamint a jégpálya fejlesztése is a 
terveink között szerepel. A röplabda-
szakosztálynál folyó szakmai munka 
eredményeként a szövetség által ki-
választott legjobb 10 utánpótláskép-
ző hely közé kerültünk, és beadhat-
tuk a röplabda-akadémiai kérelmet. 
Májusban beadtuk az akkreditációs 
anyagot, a tervek szerint nyáron lesz 
eredményhirdetés. Izgatottan várjuk, 
hogy mi lesz az eredménye, mert óriá-
si előrelépés lenne.

SIKERES ALKALMAZKODÁS ÉVE  
a Kecskeméti Sportiskolában

Fritz Ágnes,  
a KESI sportszakmai 

igazgatója

A KTE HUFBAU lejátszotta első 
nyári felkészülési mérkőzé-
sét, csapatunk a Ferencváros 
II.-t fogadta múlt szombaton a 
Széktói Stadionban. Szabó István 
igyekezett mindenkinek hasonló 
terhelést adni, a második félidő-
ben ez gólokkal is társult.

Jól kezdtük a mérkőzést, hiszen alig 
nyolc perc telt el, amikor Marsa húzo-
gatott a jobb oldalon, majd ballal kitű-
nően tekert középre, az érkező Tóth 
Dániel szabadon fejelhetett a kapuba 
(1-0). Négy perc elteltével újra Tóth fe-
jelt egy szöglet után, de Kovács kapus 
kipiszkálta a jobb alsóba pattogó lab-
dát. A 16. percben Kersáknak is nyúj-
tóznia kellett, egy veszélyes szabadrú-
gást tolt oldalra. A 22. percben Puskás 
került lövőhelyzetbe, de nem talált 
kaput, nem úgy a másik oldalon Gera, 
aki Kersák védése után piszkálta be a 
kipattanót gyakorlatilag az ellentáma-
dásból. Jobbára a mezőnyharc domi-
nált innentől, a 36. percben azonban 
megszerezhettük volna a vezetést, 
Madarász lapos beadását ugyanis fölé 
lőtte a középen érkező Puskás.

Szünetben teljes sort cseréltünk 
gyakorlatilag, de a Fradinál is bőven 
voltak változtatások. Az 50. percben 
Ramadan húzogatott a tizenhatoson 
belül, el is jutott egy lövésig, de Varga 
a helyén volt. A másik oldalon az 57. 
percben Lukács került helyzetbe, de 
már nem tudott erőt adni a lövésbe, 
egy perccel később viszont Tóth Bar-
na küzdött meg a labdáért, majd ballal 
kilőtte a hosszút (2-1). A második já-
tékrészben már egyértelműen irányí-
tottuk a mérkőzést, pontrúgások után 
szinte mindig kialakult egy-egy sansz, 
a 64. percben Rjasko, majd öt perccel 
később Belényesi tévedett keveset. A 
71. percben szép akciót építettünk fel 
a bal oldalon, melynek végén Hadaró 
lapos beadását Bodor vágta a kapuba 
(3-1). A hajrában is megvoltak a hely-
zeteink, végül a 89. percben egyet 
még gólra is váltottunk, Hadaró szög-

lete után Belényesi csúsztatott, majd 
Vágó segítette a labdát közelről a ka-
puba (4-1).

KTE HUFBAU – FTC II. 4-1 (1-1)
Edzőmeccs, Széktói Stadion
KTE: Kersák – Madarász, Gál, Szabó 

A., Szalai, Grünvald, Marsa, Szuho-
dovszki, Katona B., Tóth D., Puskás.

Csere: Varga (k), Buna, Rjasko, Belé-
nyesi, Hadaró, Vágó, Nagy K., Bodor, 
Tóth B., Lukács.

FTC II.: Kovács – Szűcs, Arday, Ra-

madan, Katona M., Jones, Leandro, 
Varga, Juhász, Szánthó, Gera.

Csere: Mergl (k), Mazzonetti, Burzi, 
Könczey, Dragóner, Molnár, Fenyvesi, 
Vogyicska, Vida, Gadányi, Pintér.

Gól: Tóth D. (8.), Tóth B. (58.), Bo-
dor (71.), Vágó (89.), ill. Gera (23.)

Szabó István: Ma az volt a legfonto-
sabb, hogy minden játékos 45 perces 
terhelést kapjon. A szurkolók láthat-
tak néhány gyors cserét, ez annak 

volt köszönhető, hogy mivel keve-
sebben voltunk, egy-egy játékosnak 
több időt kellett pályán töltenie. Egy 
jó erőkből álló Ferencvárossal talál-
koztunk, több olyan visszajátszójuk 
is volt, akik NB I-ben vagy NB II-ben 
szerepeltek már. Mindkét félidőben 
elégedett voltam a játékosok hozzá-
állásával, meg tudták valósítani azt, 
amit kértünk tőlük. Sokat futottak, 
a párharcokból próbáltak győztesen 
kijönni, annak külön örülök, hogy 

szép számú közönség is kijött min-
ket buzdítani. Az út elején tartunk 
még, a csapatépítés halad tovább, a 
próbázókkal is leülünk majd beszél-
getni. Jó zárása volt ez a heti munká-
nak, örülök annak is, hogy a srácok 
fáradtan is nagy örömmel vetették 
bele magukat a meccsbe. Köszönjük 
a biztatást, várjuk a drukkereket a 
legközelebbi hazai meccsünkre is.

 Nyitray András

Négy gólt lőtt a KTE a kis Fradinak

Fotó: Kecskem
etite.hu
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Fellépnek:

Koós Éva
Csikós Márta
Somogyi Erika
Kolostyák Gyula
Monzinger Ferenc
Fejős Jenő

Műsorvezető:

Pölös János
Kísér:

 a Tanyacsárda  zenekara
Csóka Gyula prímás  
vezetésével

Program:
17 óra:   Vendégek érkezése az Új Tanyacsárdába 

A vendégeket a csikósok fogadják, majd séta a csárda udvarára, 
az érkező vendégeket frissen sütött tepertős pogácsával kínáljuk..

 –  Lovasbemutató
18 óra: Vacsora a nyári szín alatt

Menü:  Zöldséges birkagulyás  

Sültek: Töltött csirkecomb 
 Párizsi sertésszelet
 Bundázott zöldségek
Köretek: rizi-bizi, sült burgonya, tartármártás
Desszert: Gyümölcsös joghurtkocka
Italok :  a’la carte, fogyasztás szerint számolva 
  (melyet a vendégek a helyszínen egyénileg fizetnek)

Jegyek ára: 8. 000 Ft /fő –  jegyek csak elővételben rendelhetők: Fejős Jenő (+36) 30/995-3443 
vagy Tanyacsárda: (+36) 76/356-010; tanyacsarda@tanyacsarda.hu

Galamb száll 
a Hortobágyon

Galamb száll 
a Hortobágyon  címmel   

nótaest vacsorával, lovasprogrammal
a lajosmizsei Új Tanyacsárdában

GPS: 47o 3’ 11” N 19o 30’ 21” E

2021. július 30-án (péntek), 17 órakor

#maradjonjáték

Fogadás
A LOVI TÖBB
MINT SPORT

ÉS TÖBB
MINT

ISMERD MEG ÚJ AGÁR- ÉS
LÓVERSENYFOGADÁSI 

LEHETŐSÉGEINKET!

6000 Kecskemét, Bíró L. u. 3.

KERESD ÉRTÉKESÍTŐHELYÜNKÖN:

Lovi_Pilot_sajto_123,5x188.indd   1 2021. 06. 23.   8:32

Eddig tisztázatlan körülmények között lezuhant múlt szombaton egy 
vitorlázó repülőgép Apostag külterületén. Úgy tudjuk, a Dunaújváros mel-
letti, baracs-kisapostagi sportrepülőtérről szállt fel a pilóta, aki részt 
vett a 66. Magyar Nemzeti Vitorlázórepülő Bajnokságon.

A vitorlázó repülőgép Apostag fölött 
valamiért veszített a magasságból, így 

leszállóhelyet keresett. A település 
mellett éppen egy gabonatáblát arat-

tak, amely alkalmas volt a leszállásra, 
így a pilóta körözni kezdett felette.

A kombájnt vezető férfi elmondta: 
látta amint elszállt felette a gép, majd 
még egy kört megtett, s ekkor már biz-
tosra vette, hogy ebből baj lesz. A kö-
vetkező körnél épp a kombájn felé tar-

tott a repülő, nekiütközött, megpattant 
a tetején, majd a földnek csapódott.

A kombájn sofőrje és az édesanyja 
azonnal hívták a 112-es segélyvonalat, 
miközben a pilóta segítségére siettek. 
A mentők pár perc alatt kiérkeztek. 
A repülőt vezető 56 éves pécsi férfit a 

helyszíni ellátás után mentőhelikop-
terrel szállították a kecskeméti megyei 
kórházba.

A helyszínre érkeztek a katasztrófa-
védelem munkatársai is. A rendőrség a 
baleset körülményeit vizsgálja.

 Donka Ferenc  

KÉNYSZERLESZÁLLÁS KÖZBEN 
megpattant egy kombájnon

TOVÁBBI KÉPEK!

Fotó: Donka Ferenc 


